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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 11/2007 
Caràcter: ordinària 
Data: 27 de juliol de 2007 
Horari: de 11:00 a les 13:51 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 

 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

 
 

Marta Camps Torrens,  1er. Tinent d'Alcalde 
 
 

Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Mínguez García,  3er. Tinent d'Alcalde 
 
 

Candi Villafañe Árboles,  4rt. Tinent d'Alcalde 
 
 

Montse Parra  Albà,  5è. Tinent d'Alcalde 
 
 

José Mª Alonso Fernández,  6è. Tinent d'Alcalde 
 
 

Dolors Arderiu Sabaté,  Regidora 
 
 

Josep Barberà Morreres,  Regidor 
 
 

Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
 
 

Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
 
 

Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
 
 

Juan Gómez López,  Regidor 
 
 

Sara Mestres Llussà,  Regidora 
 
 

Luis Franco Bergua,  Regidor 
 
 

Isidre Gavín Valls,  Regidor 
 
 

Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
 
 

Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
 
 

Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
 
 

Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
 
 

Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
 
 

Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
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M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
 
 

Enric Montanya Mias,  Regidor 
 
 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 

Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
 
 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
 
 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
 
 

Assumpció Massana Estiarte,  Interventora 
 
 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
 
 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 

 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTES DE LES SESSIONS FETES ELS DIES 16 DE JUNY DE 2007 I 13 DE 
JULIOL DE 2007 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les dues actes de les sessions fetes els dies 16 de juny de 2007 i 13 
de juliol de 2007. 
 
 
2.- DONANT COMPTE DECRETS D'ALCALDIA DES DEL DARRER PLE ORDINARI 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia i que van del núm. 2020 fins al 
núm. 3870, ambdos inclosos. 
 
 
3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D'ALCALDIA. 
  
La Corporació resta assabentada específicament dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 5-7-2007 de delegació de l'ordenació de pagaments en la tinent d'alcalde Sra. 
MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA.  
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament dels regidors/es de zona. 
 
- Decret de 10-7-2007 de delegació de la presidència efectiva de les comissions informatives 
municipals. 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la  Sra.  MARTA CAMPS I TORRENS com a Regidora 
d'Urbanisme i Habitatge (integrada en la Comissió Informativa d'Urbanisme, Medi Ambient, Mobilitat i 
Seguretat). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la  Sra.  SARA MESTRES I LLUSSÀ com a Regidora de 
Mobilitat, Via Pública i Seguretat (integrada en la Comissió Informativa d'Urbanisme, Medi Ambient, 
Mobilitat i Seguretat). Inclou la coordinació de la Guàrdia Urbana.  
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- Decret de 10-7-2007 de nomenament del Sr.  Sr.  JOSEP BARBERA I MORRERES com a Regidor 
de Medi Ambient i Horta  ( integrat en la Comissió Informativa d'Urbanisme, Medi Ambient, Mobilitat i 
Seguretat).  
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del  Sr.  JUAN GOMEZ I LOPEZ com a Regidor de 
Sensibilització Medi Ambiental (integrat en la Comissió Informativa d'Urbanisme, Medi Ambient, 
Mobilitat i Seguretat). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA com a 
Regidora d'Economia i Hisenda (integrada en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la  senyora MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA com a 
Regidora de Noves Tecnologies i Parc Científic i Tecnològic (integrada en la Comissió Informativa 
d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA com a 
Regidora de Turisme (integrada en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial). 
 
- Decret de nomenament del senyor JOSEP PRESSEGUER I GENÉ  com a Regidor de Promoció 
Econòmica i Treball (integrat en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor JOSEP PRESSEGUER I GENÉ  com a Regidor de 
Cooperació Territorial i Projecció Exterior (integrat en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora DOLORS ARDERIU I SABATÉ com a Regidora 
de Comerç, Mercats i Consum  (integrada en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial).  
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor LUIS FRANCO I BERGUA  com a Regidor de 
Formació i Inserció Socio-Laboral (integrat en la Comissió Informativa d'Economia, Promoció 
Econòmica i Cooperació Territorial). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor CANDI VILLAFAÑE I ÁRBOLES  com a Regidor de 
Serveis Personals i Salut Pública (integrat en la Comissió Informativa de Polítiques de Cohesió Social 
i Serveis a les Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor JESUS CASTILLO I CERVELLÓ   com a Regidor 
d'Educació i Atenció a la Infància  ( integrat en la Comissió Informativa de Polítiques de Cohesió 
Social i Serveis a les Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor ORIOL YUGUERO I TORRES com a Regidor de 
Joventut  (integrat en la Comissió Informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les 
Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor JOAN GOMEZ I LOPEZ  com a Regidor de 
Participació Ciutadana  (integrat en la Comissió Informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis 
a les Persones). 
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- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la  senyora  MARIA ROSA BALL I PAPIOL   com a 
Regidora de Drets Civils, Cooperació i Immigració (integrada en la Comissió Informativa de Polítiques 
de Cohesió Social i Serveis a les Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora  MARIA ROSA BALL I PAPIOL   com a Regidora 
de Polítiques d'igualtat (integrada en la Comissió Informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis 
a les Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament del senyor JOSE MARIA ALONSO FERNANDEZ  com a 
Regidor d'Esports (integrat en la Comissió Informativa de  Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les 
Persones). 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora MONTSE PARRA I ALBÀ com a Regidora de 
Promoció Cultural i Festes (integrada en la Comissió Informativa de  Promoció Cultural i Festes) 
 
- Decret de 10-7-2007 de nomenament de la senyora MONTSE PARRA I ALBÀ com a Regidora de 
Museus (integrada en la Comissió Informativa de  Promoció Cultural i Festes) 
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament de la Sra. MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA com a 
presidenta de l'organisme autònom  Turisme de Lleida  i de la Sra. DOLORS ARDERIU I SABATÉ 
com a vicepresidenta.  
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament de la Sra. DOLORS ARDERIU I SABATÉ com a presidenta de 
l'Institut Municipal de Mercats i Consum de Lleida (IMMC).  
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament del Sr. JESÚS CASTILLO I CERVELLÓ com a president de 
l'Institut Municipal d'Educació (IME).  
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament del Sr. JOSÉ MARIA ALONSO I FERNÁNDEZ com a 
president de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva (IMAE).  
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament de la Sra. MONTSERRAT PARRA I ALBÀ com a presidenta 
de l' Institut Municipal d'Acció Cultural  (IMAC). 
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament de la Sra. MONTSERRAT MÍNGUEZ I GARCÍA com a 
presidenta de l' Institut Centre Informàtic Municipal (ACCÉS). 
 
- Decret de 13-7-2007 de nomenament del Sr. JOSEP PRESSEGUER I GENÉ com a president de l' 
Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí" de Lleida (IMT).  

 
 
 
4.- NOMENAMENT DEL COORDINADOR DE PLANIFICACIÓ URBANÍSTICA I HABITATGE 
(PERSONAL EVENTUAL DE CARÀCTER DIRECTIU) 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, amb 15 vots a favor del PSC i 12 abstencions de CiU, PP, ERC i ICV-
EUiA,  s'acorda: 
 
PRIMER. Nomenar el Sr. JOAN BLANCH I RIPOLL com a Coordinador de Planificació Urbanística i 
Habitatge de l'Ajuntament de Lleida, lloc inclòs en la relació de personal eventual directiu de la 
Corporació, de conformitat amb el previst en l'article 306 del text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril. 
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SEGON.- Les funcions i retribucions atribuïdes a aquest lloc de treball son les fixades en l'acord 
plenari de data 29 de juny de 2007 (plenari del cartipàs) en l'epígraf "Aprovació de les característiques 
i retribució del personal eventual directiu. Nomenaments". Els efectes econòmics i administratius del 
present nomenament son del dia 1 d'octubre de 2007. 
 
TERCER. Tenint en consideració la condició de funcionària de la Generalitat de Catalunya del Sr. 
Blanc, donar trasllat del present acord  a la Direcció General de la Funció Pública de la Generalitat, als 
efectes del reconeixement de la seva situació de serveis especials, de conformitat amb el previst en la 
normativa de la funció pública vigent, aplicable al present cas.    
 
QUART- Notificar aquest acord a la persona designada, a la Intervenció,  a la Tresoreria, a la 
Gerència d'urbanisme i Territori i al  Departament de recursos humans,  als efectes legals oportuns.

 
 
 
5.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DE CELEBRACIÓ DEL PLE ORDINARI DEL MES DE SETEMBRE 
DE 2007 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de setembre  de 
2007 es celebri el divendres dia 5 d'octubre de 2007. 
 
Segon.- Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions per ajustar-
se a la nova data de convocatòria. 
 
Tercer.- Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la Intervenció i 
Tresoreria, i a les gerències municipals, als efectes de general coneixement. 

 
 
 
6.- NOMENAMENT DELS MEMBRES DESIGNATS PER LA CORPORACIÓ EN EL CONSELL 
ECONÒMIC I SOCIAL 
  
Vista la proposta de l'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Nomenar com a membres del Consell Econòmic i Social, els regidors que a continuació es 
relacionen, proposats pels respectius grups municipals que formen actualment la corporació.  
 
· S.Sa. Josep Presseguer i Gené  (G.M. del PSC). 
· S.Sa. Isidre Gavín i Valls  (G M. de CiU). 
· S.Sa. Enric Montanya i Mías (G.M. del PP). 
· S.Sa. Montse Bergés i Saura  (G.M. d'ERC). 
· S.Sa. Mercè Rivadulla i Gràcia (G .M. d'ICV-EUiA). 
 
2.- Donar trasllat del present acord a les persones designades i a la presidència i la secretaria del 
Consell Econòmic i Social als efectes oportuns. 
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7.- NOMENAMENT I RENOVACIÓ DELS MEMBRES DESIGNATS PER L'AJUNTAMENT EN EL 
CONSELL GENERAL DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA DE LLEIDA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
PRIMER.- Designar com a membres del Consell General del Consorci de Promoció Econòmica de 
Lleida, en representació de l'Ajuntament de la Ciutat, les persones següents: 
 
· L'Il.lim. Sr. alcalde (o regidor o regidora en qui delegui). 
· S. Sa. Montserrat Mínguez i García (GM del PSC) 
· S. Sa. Josep Presseguer i Gené (GM del PSC) 
· S. Sa. Dolors Arderiu i Sabaté (GM del PSC) 
· S. Sa. Candi Villafañe i Árboles (GM del PSC) 
· S. Sa. Alexis Guallar i Tàsies  (GM de CiU) 
· S. Sa. Maria José Horcajada Bell-lloch (GM del PP) 
· S. Sa. Montserrat Bergés i Saura (GM d'ERC) 
· S. Sa. Mercè Rivadulla i Gràcia (GM d'ICV-EUiA) 
 
SEGON.- Notificar aquest acord a les persones designades i al Consorci de Promoció Econòmica de 
Lleida als efectes oportuns. 

 
 
8.- NOMENAMENT DE LA REPRESENTACIÓ MUNICIPAL EN ELS ÒRGANS DE GOVERN DE LA 
FUNDACIÓ PRIVADA "FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA" 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, amb 15 vots a favor del PSC i 12 abstencions de CiU, PP, ERC i ICV-
EUiA,  s'acorda: 
 
PRIMER.- Designar com a representants de l'Ajuntament de Lleida en el Patronat de la fundació 
privada "FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA" a les persones següents: 
 
· S. Sa. Josep Presseguer i Gené  
· S. Sa. Montserrat Minguez i García 
· S. Sa. Dolors Arderiu i Sabaté  
· Sr. Josep Farrero i Jordana. 
 
SEGON.- Designar com a representants de l'Ajuntament de Lleida en la Comissió Delegada de la 
fundació privada "FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA" a les persones següents: 
 
· S. Sa. Josep Presseguer i Gené  
· Sr. Josep Farrero i Jordana. 
 
TERCER.-  Donar trasllat d'aquest acord als interessats i a la fundació privada "FUNDACIÓ LA FIRA 
DE LLEIDA" als efectes oportuns. 
 
 
9.- DESIGNACIÓ DELS REPRESENTANTS MUNICIPALS EN EL PATRONAT DE LA "FUNDACIÓ 
PRIVADA DEL PAISATGE URBÀ DE LLEIDA" 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
PRIMER.- Designar o confirmar com a membres del Patronat de la Fundació Privada PAISSATGE 
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URBÀ DE LLEIDA, de conformitat amb el previst en l'article 15 dels seus estatuts, les persones 
següents: 
 
· L'Il.lim. Sr. Àngel Ros i Domingo, alcalde de l'Ajuntament de Lleida. 
· S. Sa. Marta Camps i Torrens, regidora d'Urbanisme i Habitatge. 
· S. Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora de Promoció Cultural i Festes 
· S. Sa. Josep Presseguer i Gené, regidor de Promoció Econòmica i Treball. 
· S. Sa. Montserrat Mínguez i García, regidora de Turisme 
· S. Sa. Josep Barberà i Morreres, en representació del grup municipal del PSC.  
· S. Sa. Alexis Guallar i Tàsies, en representació del grup municipal de CiU. 
· S. Sa. Enric Montanya i Mias, en representació del grup municipal del PP. 
· S. Sa. Montserrat Bergés i Saura, en representació del grup municipal d'ERC. 
· S. Sa. Mercè Rivadulla i Gràcia, en representació del grup municipal d'ICV-EUiA. 
· La persona designada en representació de la FAV continuarà llevat que aquesta entitat proposi la 
seva substitució.  
 
SEGON.- Comunicar el contingut del present acord a les persones interessades i als òrgans de gestió 
i de govern de la Fundació Privada PAISSATGE URBÀ DE LLEIDA, als efectes legals oportuns. 
 
TERCER.- Autoritzar de forma expressa l'Il.lim. Sr. alcalde per la formalització del tots els document 
necessaris per la formalització del present acord.  
 
 
10.- RENOVACIÓ DELS MEMBRES DE LA MESA DE CONTRACTACIÓ DE L'AJUNTAMENT 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
PRIMER.- Renovar la composició dels vocals de la Mesa de Contractació de l'Excm. Ajuntament de 
Lleida, a proposta dels grups municipals, que quedarà de la forma següent: 
 
Vocal del Grup Municipal del PSC: S. Sa. Josep Barberà i Morreres. (Suplent S. Sa. Montse Mínguez i 
García). 
Vocal del Grup Municipal de CiU: S. Sa. M. del Roser Rodríguez i Ros (Suplent S. Sa. Alexis Guallar i 
Tàsies). 
Vocal del Grup Municipal del PP: S. Sa. Enric Montana i Mias (Suplent  S. Sa. Ismael Zapater i 
Zapater). 
Vocal del Grup Municipal d'ERC: S. Sa. Xavier Aluja i Farré (Suplent S. Sa. Montserrat Bergés i 
Saura). 
Vocal del Grup Municipal d'ICV-EUiA: S. Sa. Mercè Rivadulla i Gràcia. 
 
SEGON.- La presidència de la comissió serà del Per en Cap, si bé delega la presidència de forma 
ordinària en la Tinent d'Alcalde Sra. Marta Camps i Torrens, sense perjudici de les delegacions que es 
puguin fer de forma específica o de l'actuació dels tinents d'alcalde amb caràcter accidental.     
 
TERCER.- Formaran part igualment de la Comissió l'Interventor/a de la Corporació (o funcionari que el 
substitueixi) i el Secretari/a de la Corporació (o funcionari  que el substitueixi) i el Cap de la secció de 
Contractació que farà les funcions de secretari d'aquest òrgan.  
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11.- ACORD RELATIU AL SISTEMA RETRIBUTIU PROVISIONAL DELS DIRECTORS I GERENTS 
D'ORGANISMES AUTÒNOMS I ORGANITZACIONS ESPECIALS 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, amb 17 vots a favor del PSC i ERC i 10 abstencions de CiU, PP i ICV-
EUiA,  s'acorda: 
 
En tant no s'adoptin els acords definitius en relació al sistema retributiu del personal directiu dels 
organismes autònoms i organitzacions especials que figuren en la plantilla municipal o que no estan 
dotades pressupostàriament de forma expressa en el seu organisme, el personal directiu nomenat 
percebrà les retribucions que estaven atribuïdes a les persones que fins l'actualitat desenvolupaven 
els seus càrrecs (llevat les retribucions d'estricte caràcter personal) amb càrrec al pressupost de 
l'Ajuntament. El personal directiu dels organismes autònoms que tingui inclòs aquest lloc de treball a la 
seva plantilla i dotat pressupostàriament , percebrà les retribucions previstes a la mateixa.  
 
Els efectes econòmics d'aquesta atribució seran, amb caràcter general, del dia 1 d'agost de 2007, si 
bé les persones que han estat confirmades en el seu càrrec mantindran els drets econòmics sense 
solució de continuïtat.  
 
S'autoritza expressament l'Alcaldia per l'adopció de les resolucions que siguin necessàries per tal 
d'executar el present acord i de garantir la continuïtat retributiva i de protecció social del personal 
directiu esmentat. 
 
 
12.- NONEMAMENT DEL DIRECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE 
LLEIDA 
  
Els estatuts modificats de l'Institut Municipal de Mercats i Consum, preveuen en els articles 12è g) i 
14è, que el director/a de l'organisme sigui nomenat pel Plenari de l'Ajuntament a proposta del Consell 
Rector. 
 
La Presidència de l'Institut Municipal de Mercats i Consum, en ús de les atribucions conferides en 
l'article 10è dels Esetatuts de l'institut Municipal de Mercats i Consum, aprovats pel Ple de 
l'Ajuntament el 25 de setembre de 1992, i modificats pel Ple de l'Ajuntament el 30 de març de 2007, 
per a la seva adaptació a la Llei 53/2003, de 16 de desembre, va proposar al Consell Rector celebrat 
el 24 de juliol de 2007, la designació del senyor Jordi Baulenas i Balcells, com a director de 
l'organisme.  
 
Vist l'acord adoptat pel Consell Rector de l'Institut Municipal de Mercats i Consum, en sessió 
celebrada el 24 de juliol de 2007, amb 17 vots a favor del PSC i ERC i 10 abstencions de CiU, PP i 
ICV-EUiA, s'acorda: 
 
El nomenament del senyor JORDI BAULENAS I BALCELLS com a director de l'Institut Municipal de 
Mercats i Consum. 

 
 
13.- NOMENAMENT DEL DIRECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR 
SEGUÍ" 
  
L'article 14.1 dels Estatuts de l'Institut Municipal de Treball aprovats en sessió plenària de 27 de maig 
de 2005, estableix que el director de l'organisme serà nomenat pel ple de l'Ajuntament, a proposta del 
Consell Rector, figurant aquest càrrec en la relació de llocs de treball de l 'organisme autònom. 
 
Vista la proposta del Consell Rector  de l'IMT, amb 17 vots a favor del PSC i ERC i 10 abstencions de 
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CiU , PP i ICV-EUiA,  s'acorda: 
 
1. En compliment de la normativa aplicable i de l'art. 14.1 dels Estatuts de l'Institut Municipal de Treball 
Salvador Seguí, designar al Sr. ROSENDO OLIVA ALVARO com a director de l'organisme atès que 
compleix els requisits exigits en la legislació aplicable. 
 
2. El director desenvoluparà, en règim de personal eventual directiu, les funcions que estatutàriament 
se li encomanen i que estan reflexades en l'article 14.2 dels Estatuts de l 'organisme i estarà subjecte 
als drets i obligacions establerts en la legislació vigent i en els propis Estatuts de l'Institut. 
 
 
14.- NOMENAMENT DEL DIRECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA DE 
LLEIDA 
  
Atès que l'IMAE és una eina fonamental per a la Regidoria d'Esports, la qual, té la responsabilitat de 
dirigir i planificar la política esportiva de l'Ajuntament de Lleida. 
 
Vist l'article 14 del Estatuts de l'IMAE que estableix que "El/la Director/a de l'IMAE és el màxim òrgan 
de direcció de l'Organisme. El titular de la direcció haurà de ser un/a funcionari/ària de carrera o 
personal laboral de les Administracions públiques, o un/a professional del sector privat, amb titulació 
superior en ambdós casos, i amb més de cinc anys d'exercici professional en el segon. Tindrà la 
consideració d'òrgan directiu. Serà nomenat pel plenari de l'Ajuntament a proposta del Consell 
Rector". 
 
Atès que el Sr. Rafael Carpi Badia , compleix tots els requisits abans esmentats i es considera la 
persona idònia  per desenvolupar aquest càrrec. 
 
Vista la proposta del Consell Rector de l'IMAE , reunit en data 19 de juliol de 2007,  amb 17 vots a 
favor del PSC  i ERC i 10 abstencions de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'acorda:  
 
Nomenar  al  Sr. RAFAEL CARPI BADIA director de l'organisme autònom local Institut Municipal 
d'Acció Esportiva de Lleida ( IMAE ). 
 
 
15.- NOMENAMENT DE LA DIRECTORA DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'EDUCACIÓ DE LLEIDA 
  
El Plenari de l'Ajuntament de Lleida, en sessió de data 24 de setembre de 2004, va aprovar 
definitivament els Estatuts de l'organisme autònom local Institut Municipal d'Educació de Lleida" (IME)
 
Atès que l'article 14.1 dels Estatuts aprovats, estableix que: 
 
"El/la Director/a de l'IME és el màxim òrgan de direcció de l'Organisme. El titular de la Direcció haurà 
de ser un funcionari/ària de carrera o personal laboral de les Administracions públiques, o bé un 
professional del sector privat, amb titulació superior en ambdós casos, i amb més de cinc anys 
d'exercici professional en el segon. Tindrà la consideració d'òrgan directiu. Serà nomenat pel plenari 
de l'Ajuntament a proposta del Consell Rector." 
 
Una vegada valorat el currículum de la Sra. Alba Bosch i Meda, considerant que reuneix els requisits 
establerts en l'anterior article. 
 
D'acord amb l'establert a l'article abans esmentat, a proposta del Consell Rector de l'IME, en sessió de 
data 20 de juliol de 2007, amb 17 vots a favor del PSC i ERC i 10 abstencions de CiU, PP i ICV-EUiA, 
 s'acorda: 
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Nomenar a la SRA. ALBA BOSCH I MEDA , com a directora de l'organisme autònom Institut Municipal 
d'Educació de Lleida, amb efectes de 27 de juliol de 2007. 
La directora assumirà les competències que s'estableixen a l'article 14.2 dels Estatuts de l'Institut.    

 
 
 
16.- APROVACIÓ CONVENI RELATIU A L'AUTORITZACIÓ D'ÚS TEMPORAL  PER PART DE LA 
"GERENCIA DE INFRAESTRUCTURA Y EQUIPAMIENTO DE LA DEFENSA" DE TERRENYS EN 
EL TURÓ DE GARDENY 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda:  
 
Donar la conformitat i ratificar en tots els seus extrems el document convencional signat entre 
l'Ajuntament de Lleida i la "Gerencia de Infraestructura y Equipamiento de la Defensa", organisme 
autònom adscrit al Ministeri de Defensa, en data 27 de juny de 2007, denominat  "Acta d'autorització 
d'ús temporal a l'Ajuntament de Lleida per part de la Gerencia de Infraestructura y Equipamiento de la 
Defensa de terrenys en el turó de Gardeny  de Lleida". 

 
 
 
17.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB LA FUNDACIÓ LA CAIXA RELATIU A LA 
IMPLEMENTACIÓ DEL PROJECTE MUSEÍSTIC "AQUI PLANETA TERRA" 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
Donar la conformitat i ratificar en tots els seus extrems el conveni de col·laboració subscrit el dia 24 de 
juliol de 2007, entre l'Ajuntament de Lleida i la Fundació "La Caixa", que te com a objectiu fonamental 
col·laborar en el Projecte de rehabilitació del barri de la Mariola promogut per l'Ajuntament, mitjançant 
l'aportació per part de la Fundació "La Caixa" d'un projecte museístic producció de l'Obra Social de "La 
Caixa" amb el títol "Aquí Planeta Terra" per a la seva exhibició al futur equipament "Museu de la 
Ciència". 

 
 
 
18.- CONCESSIÓ D'AJUT PER A COMUNIDAD Y DESARROLLO PER AL MANTENIMENT DE 
L'OFICINA D'AGERMANAMENT LLEIDA - LERIDA (TOLIMA-COLÒMBIA) 
  
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la concessió de subvenció a la coordinadora de l'Agermanament per tal de sufragar les 
despeses generades pel cost de manteniment de l'Oficina d'agermanament de Lleida-Lérida a Lérida 
(Colòmbia) ubicada  dins la Casa de la Cultura "Ciutat de Lleida", amb les característiques següents:
 
Ajut: 1.000 euros. 
Proveïdor: COMDESA E.U. - Olga Cecilia Ayala Bonilla 
NIT: 809.010.796-1. 
Partida: 460/490,00 
Compte corrent on fer l'ingrès: 435006374 de l'Entitat BBVA.BVA. BANCO GANADERO (LÉRIDA-
TOLIMA, COLÒMBIA). Entitat COMUNIDAD Y DESARROLLO. A nom de: OLGA CECILIA AYALA 
BONILLA. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l'esmentat ajut, imputable a la partida pressupostària 
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municipal per l'exercici del 2007. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a 
l'exercici 2007.  

 
 
19.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2007 PER ATORGAR AJUTS A 
PROJECTES DE COOPERACIÓ BILATERAL EN POBLES I COL·LECTIUS EMPOBRITS 
ECONÒMICA I SOCIALMENT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les bases per atorgar ajuts a projectes de cooperació bilateral en pobles i col·lectius 
empobrits econòmica i socialment.  Convocatòria 2007. 
 
2n. Sotmetre a informació pública l'expedient per termini d'un mes a efectes d'al·legacions, 
reclamacions o suggeriments. Aquest acord d'aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-
se cap reclamació durant el termini d'exposició pública. 
 
 
20.- PAGAMENT DE LA QUOTA FONS CATALÀ DE COOPERACIÓ 2007 PER AL 
DESENVOLUPAMENT PER A LA REALITZACIÓ DELS PROJECTES DE COOPERACIÓ 
INTERNACIONAL. ANY 2007 
  
Vista la proposta de la tècnica de Cooperació Internacional, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de pagament de la quota per a l'any 2007 a l'entitat FONS CATALÀ DE 
COOPERACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT amb el NIF: G-17125832, amb un total de 30.051 
euros. 
 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de l'esmentada quota dintre del segon semestre d'aquest any.

 
 
21.- APROVACIÓ SOL.LICITUD DE SUBVENCIÓAL CONSEJO SUPERIOR DE DEPORTES  PER A 
LA REALITZACIÓ D'ACTUACIONS CONTRA LA VIOLÈNCIA, EL RACISME, LA XENOFÒBIA I LA 
INTOLERÀNCIA EN L'ESPOERT (EXERCICI 2007) 
  
Atès que el Consejo Superior de Deportes, convoca subvencions para la realitzación de actuaciones 
contra la vilencia, el racismo, la xenofobia y la intolerancia en el deporte. (RESOLUCION de 13 de 
marzo de 2007, de la Presidencia). 
 
Atès que la Comissió informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les Persones de 18 de 
juliol de 2007, va informar favorablement i per unanimitat, la presentació a la convocatòria de 
subvencions, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la presentació del programa d'actuacions contra la violència, el racisme, la xenofòbia i la 
intolerància en l'esport a la convocatòria de subvencions que el Consejo Superior de Deportes 
convoca. 
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22.- APROVACIÓ SOL.LICITUDS DE SUBVENCIÓ AL CONSELL CATALÀ DE L'ESPORT DE LA 
GENERALITAT PER A ACTUACIONS DE SUPORT A L'ESPORT CIUTADÀ 
  
Atès que el Consell Català de l'Esport de la Generalitat de Catalunya, convoca subvencions mitjançant 
la "Resolució VCP/1939/2007, de 26 de juny, per a actuacions de suport a l'esport ciutadà, programa 
C (publicada al DOGC núm. 4915 del 29/06/2007). 
 
Atès que la comissió informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les Persones de 18 de 
juliol de 2007, va informar favorablement i per unanimitat, la presentació de diferents programes a la 
convocatòria de subvencions, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la presentació dels programes esportius que la Regidoria d'Esports (IMAE) organitza; 
activitats esportives per als ciutadans (esportmania, escoles específiques, escoles de 
perfeccionament...), a la convocatòria de subvencions per a actuacions de suport a l'esport ciutadà, 
programa C. 

 
 
23.- NOMENAMENT DEL DIRECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'ACCIÓ CULTURAL DE 
LLEIDA (IMAC) 
  
Vist l'article 14 dels Estatuts de l'IMAC que estableix que "El/la director/a de l'IMAC és el màxim òrgan 
de direcció de l'Organisme. El titular de la direcció haurà de ser un/a funcionari/ària de carrera o 
personal laboral de les Administracions Públiques, o un/a professional del sector privat, amb titulació 
superior en ambdós casos, i amb més de cinc anys d'exercici professional en el segon. Tindrà la 
consideració d'òrgan directiu. Serà nomenat pel plenari de l'Ajuntament a proposta del Consell 
Rector". 
 
Atès que el Sr. Lluís San Martín Baiget, compta amb els requisits esmentats, i compta amb un 
important currículum en els capítols de la gestió de la cultura i la formació específica de tècnics. 
 
Atès que ha dirigit amb eficàcia l'Institut Municipal d'Acció Cultural de Lleida durant aquests tres anys i 
compta amb la confiança i consideració de l'actual equip de govern. 
 
Vista la proposta del Consell Rector de l'IMAC, reunit amb data 20 de juliol de 2007,  amb 17 vots a 
favor del PSC i ERC-EV i 10 abstencions de CiU, PP i ICV-EUiA, s'acorda:  
 
Nomenar  el Sr. LLUÍS SAN MARTÍN BAIGET , director de l'organisme autònom local Institut 
Municipal d'Acció Cultural de Lleida (IMAC). 
 
 
24.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D'EXECUCIÓ DELS PRESSUPOSTOS DE 
L'AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 31/03/2007 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat d'execució i del moviment de la Tresoreria de l'Ajuntament, 
Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 31/03/2007, en compliment d'allò disposat a l'article 
207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de les Bases d'Execució del 
Pressupost Municipal. 

 
 
 
25.- DONANT COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS A L'EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL 3.5 TAXA PER LA UTILITZACIÓ DE LES SALES 



 
 
 
 
 
 

 13

D'EQUIPAMENTS MUNICIPALS 
  
Havent-se aprovat amb data 27/04/2007, l'expedient de modificació de l'ordenança fiscal 3.5 Taxa per 
la utilització de les sales d'equipaments municipals i, exposat a informació pública al Butlletí Oficial de 
la Província  núm. 69 de data 10 de maig de 2007 i tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència l'esmentat expedient 
aprovat amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'esmentat 
expedient de modificació de l'ordenança fiscal 3.5 taxa per la utilització de les sales d'equipaments 
municipals i de l'aprovació amb caràcter definitiu del mateix. 

 
 
26.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2007 
(I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2007 (I), pel 
Ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de març de 2007 i, exposat el mateix a informació pública al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de data 12 d'abril de 2007 i tauler d'edictes d'aquest 
Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència 
dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2007 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
27.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUÍ" 2007 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal de 
Treball "Salvador Seguí" 2007 (I), pel ple de l'Ajuntament en sessió de data 27 d'abril de 2007 i, 
exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 69 de data 10 de maig de 
2007 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, 
considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal de Treball "Salvador Seguí" 2007 (I) i del 
caràcter definitiu del mateix. 

 
 
 
28.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2007 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal de 
Mercats i Consum de Lleida  2007 (I), pel ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de març de 2007 i, 
exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de data 12 d'abril de 
2006 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, 
considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal de Mercats i Consum de Lleida 2007 (I) i 
del caràcter definitiu del mateix. 
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29.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 2007 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2007 (I), pel ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de març de 2007 i, exposat el mateix a 
informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de data 12 d'abril de 2007 i tauler d'edictes 
d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en 
conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció Cultural 2007 (I) i del caràcter 
definitiu del mateix. 

 
 
30.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO ESPORTIVA 2007 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Esportiva 2007 (I), pel ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de març de 2007 i, exposat el mateix a 
informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de data 12 d'abril de 2007 i tauler d'edictes 
d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en 
conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva 2007 (I) i del caràcter 
definitiu del mateix. 

 
 
31.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 2007 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Institut Municipal 
d'Educació 2007 (I), pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 de març de 2007 i, exposat el mateix 
a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 52 de 12 d'abril de 2007 i tauler d'edictes 
d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en 
conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a l'expedient de 
modificacions de crèdits al pressupost de l'Institut Municipal d'Educació 2007 (I) i del caràcter definitiu 
del mateix. 

 
 
32.- APROVACIÓ D' ORDENANCES FISCALS QUE HAN DE REGIR A PARTIR DE 2008 
  
Amb caràcter previ a la votació de la proposta d'Ordenances fiscals presentada per la presidenta de la 
Comissio Informativa d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, es procedeix a votar 
les esmenes presentades pels grups municipals de CiU, PP, ERC  i ICV-EUiA. El resum detallat de les 
votacions a les esmenes es farà constar en la part d'intervencions de la'cta, juntament amb les 
explicacions oportunes. 
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Vist l'expedient tramitat al respecte i sotmesa a votació la proposta presnetada per la presidenta de la 
Comissió Informativa,  amb 18 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 en contra de CiU i PP, 
s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions que es 
detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classifació de carrers a efectes recaptadors 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l'increment del valors dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d'auto taxi 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències per a activitats de publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa d'activitats i d'intervenció integral de l'administració ambiental  
OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, domiciliaris i 
assimilables 
OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrda Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per serveis en els dispensaris municipals 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis sanitaris 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per serveis de menjador a les escoles bressol municipals 
OF núm. 2.17 Taxa per activitat del departament de Serveis Socials 
OF núm. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d'empreses explotadores de subministraments 
que afectin  la generalitat o a una part important del veïnat 
OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d'equipaments municipals 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l'empresa Aigües de Lleida-Seragua SA i FCC SA 
UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
Segon.- Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aquest acord 
s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels 
quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i presentar les reclamacions 
oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en 
un dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
Tercer.-  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre 
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com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no impugnades, de 
conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
Quart.- Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 

 
 
33.- APROVAR L'AUTORITZACIÓ A L'ENTITAT MERCANTIL DIROJO, SL, ADJUDICATÀRIA DE 
LA CONCESSIÓ ADVA. DEL DOMINI PÚBLIC D'UN TERRENY MUNICIPAL, SITUAT AL P. I. DEL 
CAMI DELS FRARES, DESTINADA A BAR-RESTAURANT, PERQUÈ PUGUI CONCERTAR 
OPERACIONS FINANCERES 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 18 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 
abstencions de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r.- Modificar l'article 3 del Plec de condicions jurídiques, econòmiques i tècniques que va regular el 
concurs públic per a l'adjudicació de la concessió administrativa de l'ús privatiu d'un terreny de domini 
públic, de titularitat municipal, situat al polígon industrial del Camí dels Frares, destinat a la 
construcció, instal·lació i explotació d'un bar i/o restaurant. El qual quedarà redactat de la forma 
següent : 
 
"Article 3 
 
3.1. El concessionari no podrà cedir parcialment els espais que resultin de les instal·lacions 
realitzades.  
 
3.2. A efectes del compliment de les finalitats pròpies de la concessió, el concessionari podrà 
concertar operacions de crèdit amb entitats financeres per qualsevol de les formes admeses en dret, 
inclosa la constitució de drets reals, amb autorització expressa i prèvia de l'Administració. 
 
3.3.  Amb les mateixes finalitats pròpies de la concessió, el concessionari podrà cedir de forma total o 
parcial, successiva o simultània, els drets concessionals, amb prèvia autorització de l'Ajuntament, en 
els termes previstos en l'article 114 de la LCAP. 
 
La durada de l'operació financera haurà d'estar cancel·lada com a màxim cinc anys abans de la 
finalització de la concessió. Si el finançament es fa mitjançant la fórmula de l'arrendament financer 
(leasing) aquesta tindrà com a termini màxim 20 anys. 
 
3.4. En cas que estant vigent el contracte de finançament amb entitat de crèdit es produís un 
incompliment per part de l'adjudicatari de les obligacions de pagament del cànon o de deixar de 
prestar el servei d'hostaleria, a efectes de la resolució el contracte s'estarà a les previsions fixades en 
el capítol IV del títol V del RDL 2/2000 modificat per la Llei 13/2003." 
 
2n.- Sotmetre a informació pública per un termini de 30 dies l'article abans transcrit, període durant el 
qual es podran formular reclamacions i al·legacions. En el supòsit que no n'hi hagi, l'esmentat article 
es considerarà aprovat definitivament. 
 
3r.- Un cop la modificació de l'article 3 del Plec de condicions hagi esdevingut aprovada definitivament, 
autoritzar a l'entitat adjudicatària de la concessió, DIROJO, SL, perquè pugui concertar les operacions 
de finançament amb les garanties reals que consideri pertinents. En qualsevol cas, la concertació 
d'aquestes operacions financeres requerirà l'autorització expressa de l'Alcaldia. 
 
4t.- Facultar l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord. 
 



 
 
 
 
 
 

 17

 
34.- RATIFICAR L'ACTA ADMINISTRATIVA DE LLIURAMENT A L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, 
PER PART DE L'ENTITAT MERCANTIL AUBARÉS LLEIDA, SL, D'UN ASCENSOR QUE 
CONNECTA EL C/ PAER RUFES AMB EL C/ DEL CANYERET, UBICAT A L'INTERIOR D'UN 
EDIFICI, SITUAT AL C/ CANYERET 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Ratificar l'Acta administrativa, subscrita en data 26 de juny de 2007, en virtut de la qual  l'entitat 
mercantil AUBARÉS LLEIDA, SL transmet a l'Ajuntament de Lleida la titularitat d'un ascensor,  ubicat 
a l'interior d'un edifici, situat al carrer del Canyeret, 17-23, que connecta el carrer del Paer Rufes amb 
el carrer del Canyeret, per tal que pugui ésser utilitzat per la ciutadania en general. 
 
2n.- Considerar modificat el conveni de gestió urbanística de  data 22 d'octubre de 2001, juntament 
amb l'acord plenari de data  26 d'octubre de 2001 que el ratificava, en la mesura que es puguin oposar 
a l'Acta administrativa que s'esmenta en el punt anterior. 
 
3r.- Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord i 
de quantes incidències se'n puguin derivar. 

 
 
35.- DEIXAR SENSE EFECTE L'ACORD PLENARI NÚM. 26, DE 23/12/04, RELATIU A LA CESSIÓ 
GRATUÏTA DE L'ÚS D'UNA FINCA MUNICIPAL, A FAVOR DEL CONSELL COMARCAL DEL 
SEGRIÀ, SITUADA A LA PDA. CAPARRELLA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Deixar sense efecte l'acord plenari núm. 26, adoptat en data 23 de desembre de 2004, relatiu a la 
cessió gratuïta, a favor del Consell Comarcal del Segrià, de l'ús d'una finca de 15.003 m2, situada a la 
Pda. Caparrella, registral núm. 22.323, qualificada d'equipament, per tal de destinar-la a la construcció 
d'un centre d'acollida d'animals de companyia. 
 
2n. Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde, en el sentit més ampli possible, per a resoldre totes les qüestions 
derivades de l'execució d'aquest acord. 

 
 
 
36.- COMPLEMENTAR L'ACORD PLENARI NÚM 28, DE DATA 30-09-05, RELATIU A LA CESSIO 
GRATUÏTA, A FAVOR DEL SERVEI CATALA DE LA SALUT DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA, D'UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADA A L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL SUR 11,  PER 
TAL DE DESTINAR-LA A LA C 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 21 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 6 
abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r. Complementar i concretar l'acord plenari núm. 28, de data 30 de setembre de 2005, relatiu a la 
cessió gratuïta, a favor del Servei Català de la Salut de  la Generalitat de Catalunya, d'una porció de 
finca municipal, situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 11, parcel·la E3, per tal de destinar-la a la 
construcció d'un Centre Especial de Treball; en concret, d'una bugaderia industrial per als Hospitals 
Santa Maria i Arnau de Vilanova de Lleida. 
  
2n. La finca objecte de cessió té el caràcter de bé patrimonial i figura inscrita en el Registre de la 
Propietat núm. 3 de Lleida, volum 2.451, llibre 382, foli 174, finca 22.090. 
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3r. La construcció de la bugaderia podrà ésser duta a terme pel propi Servei Català de la Salut o per 
un tercer mitjançant qualsevol negoci jurídic. 
 
4t. El terreny és apte pel seu destí com a bugaderia industrial i comptarà amb abastament d'aigua, 
evacuació d'aigües, subministrament d'energia elèctrica amb la potència suficient per l'execució de 
l'obra i el posterior correcte funcionament de centre de treball com amb la instal·lació d'una estació 
transformadora d'energia -en el supòsit de ser necessari-, i el vial que dóna davant del solar tindrà 
pavimentada la calçada i tindrà encintades les voreres; i correspon a l'Ajuntament cedent l'adopció de 
les mesures necessàries per a aconseguir el seu destí a plena satisfacció del cessionari, sense cap 
cost o càrrega per aquest.  
 
5è. Tots els impostos i taxes derivats de la construcció, instal·lació i obres gaudiran de les exempcions 
i bonificacions previstes al Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i en les Ordenances Fiscals Municipals. 
 
6è. Mantenir l'eficàcia i plena validesa de l'acord plenari núm. 28, de data 30 de setembre de 2005.  

 
 
 
37.- DEIXAR SENSE EFECTE L'ADJUDICACIÓ D'UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADA AL P.P. 
SUR-5, PARCEL.LA H-11, A L'ENTITAT MERCANTIL CONSTRUCCIONS I PROMOCIONS 
PONENT SEGLE XXI, SL 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, amb 21 vots a favor del PSC, PP, ERC i ICV-EUiA i 6 
abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1. Desestimar les al·legacions formulades per l'entitat mercantil CONSTRUCCIONS I PROMOCIONS 
PONENT SEGLE XXI, SL a la Proposta de Resolució notificada en data 28 de juny de 2007. 
 
2.   Deixar sense efecte l'acord plenari núm. 37, de data 24 de novembre de 2006, que aprovava 
l'adjudicació a l'entitat mercantil CONSTRUCCIONS I PROMOCIONS PONENT SEGLE XXI, SL d'una 
finca municipal,  situada a l'àmbit del Pla Parcial SUR 5, anomenada parcel·la H-11, inscrita al 
Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2476, Llibre 394, Foli 208, Finca núm. 22.742, 
referència cadastral núm. 2487701. 
 
3. Incautar la fiança provisional que va constituir a la Tresoreria municipal l'entitat adjudicatària de la 
finca per un import de 110.842,00 euros. 
 
4. Facultar i delegar a l'Il.lm. Sr. Alcalde, amb potestat i poders tan amplis com calguin per a la 
tramitació  i resolució de totes aquelles incidències i qüestions que possibilitin l'alienació d'aquesta 
parcel·la. 

 
 
38.- DESESTIMAR EL RECURS DE REPOSICIÓ, INTERPOSAT PER L'ENTITAT MERCANTIL 
ENDESA DISTRIBUCIÓN ELÉCTRICA, SLU, EN CONTRA DE L'ACORD PLENARI NÚM. 46, DE 27 
D'ABRIL DE 2007, RELATIU A L'ADJUDICACIÓ A LA MERCANTIL ELECTRA CALDENSE, SA 
D'UNA CONCESSIÓ ADVA. 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Desestimar el Recurs de Reposició, interposat per l'entitat mercantil ENDESA DISTRIBUCIÓN 
ELÉCTRICA, SLU, en contra de l'acord plenari núm. 46, de data 27 d'abril de 2007, relatiu a 
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l'adjudicació, a favor de la mercantil ELECTRA CALDENSE, SA,  de la concessió administrativa de 
l'ús privatiu del domini públic d'una porció de terreny municipal, de 5000 m2, que el PGL 1995-2015 
qualifica com a Sistema d'infrastructures (IN), qualificat de domini públic, situat a l'àmbit del Sector 
SUR 36, proper a la variant Sud, per tal de destinar-lo a la construcció, instal·lació i explotació d'una 
subestació de transformació per tal de distribuir energia elèctrica a la zona de Lleida. 
 
2.- Consegüentment, declarar plenament ajustat a Dret i confirmar-lo en la seva integritat l'acord 
plenari objecte de Recurs de Reposició. 

 
 
39.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE DIVERSOS CONTENIDORS DE RESIDUS DE 
RECOLLIDA SELECTIVA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar del servei públic diversos contenidors selectius de recollida de vidre, plàstics i papers, 
de titularitat municipal, que prestaven serveis a l'antiga empresa concessionària del Servei de neteja 
municipal. 
 
2. Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a alienar i/o cedir, segons els casos, 
els diversos contenidors. 

 
 
40.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC D'UN VEHICLE DE TITULARITAT MUNICIPAL QUE 
PRESTAVA  SERVEIS A L'ÀMBIT DE BENESTAR SOCIAL 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar del servei públic el vehicle de titularitat municipal, que prestava serveis a l'Àmbit  de  
Benestar  Social,  Marca  FORD  TRANSIT,  model C 1086 2,5 D, matrícula  
L-5744-AC. 
  
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de l'esmentat vehicle. 
 
 
41.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DEL PLA DE MILLORA URBANA 
D'ORDENACIÓ DEL SUBSÒL PER USOS D'EQUIPAMENTS DE TITULARITAT PÚBLICA EN EL 
CARRER GAIROLES 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment  el projecte de Pla de Millora Urbana d'ordenació del subsòl per usos 
d'equipament de titularitat pública en el carrer Gairoles d'una superfície de 186,33 m2 qualificada 
d'espai lliure, clau (VJ), presentat per l'Empresa Municipal d'Urbanisme de Lleida SL. 
 
2. Trametre'l a la Comissió Territorial d'Urbanisme, per a la seva aprovació definitiva. 
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42.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL 'ESTUDI DE 
DETALL D'ORDENACIÓ DE VOLUMS DE LA PARCEL.LA J2 DEL POLÍGON 5, SECTOR CAMPUS 
UNIVERSITARI A CAP PONT 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte de modificació puntual de l'Estudi de detall  d'ordenació de 
volums de la Parcel·la J2 del polígon 5 sector " Campus Universitari" a Cap Pont, presentat per l' 
entitat Eizasa. 
 
2n.- Publicar l'acord al BOP, Premsa Local i Tauler d'Edictes Municipal i notificar-ho als interessats.

 
 
 
43.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL POJRECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.UU 
DEL PLA GENERAL DEL LEIDA, EN ELS ARTICLE 143 I 146 PER TAL D'ADEQUAR EL SUBSÒL 
DE ZONES VERDES I JARDINS, PROMOGUT D'OFICI 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, amb 23 vots a favor del PSC, CiU i ERC, 1 
vot en contra d' ICV-EUiA i 3 abstencions del PP, s'acorda: 
 
1.- Aprovar provisionalment  el projecte de modificació puntual del Pla General de Lleida en els articles 
143 i 146 per tal d'adequar el subsòl de les zones verdes i jardins, clau (VJ), promogut d'ofici, afegint 
un nou apartat amb el següent text: 
 
Art 143.D Zones Verdes i Jardins (VJ) 
 
Compren les zones verdes de caràcter local, de més reduïda dimensió, que acolliran normalment jocs 
infantils, àrea d'estada i repòs i lleure en general, amb un tractament prioritàriament arbrat o 
d'enjardinat. 
 
S'accepten l'ús d'aparcament i/o equipament comunitari en el subsòl, però de propietat i servei públic.
 
Així, atès que la superfície sobre la rasant serà preferentment  arbrada o enjardinada, caldrà que es 
prevegi com a mínim un metre de gruix per fer la plantació corresponent. 
 
Constitueixen el sistema de zones verdes i jardins, els espais identificats amb la clau VJ en els plànols 
d'ordenació del Pla General. 
 
Art 146. Condicions d'ús, edificació i desenvolupament 
(...) 
L'aprofitament del subsòl per a implantació de garatges per aparcaments és compatible solament en 
les places o verds urbans (Clau VU) i en les zones verdes i jardins (Clau VJ). En qualsevol cas 
l'explotació dels usos en el mateix, serà de tipus públic o en règim de concessió administrativa i serà 
condició que l'espai lliure estigui executat des del punt de vista de la gestió urbanística. 
(...) 
 
2.- Trametre-ho a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació definitiva.  
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44.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.UU DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA EN L'ARTICLE 177, QUE COMPORTA LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE 
L'ART. 21 DEL PLA ESPECIAL GOLF RAIMAT 2000 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Declarar la innecessarietat de la reparcel.lació del polígon 8 del Pla Especial Golf Raimat 2000, 
atenent que  no hi ha terrenys  qualificats d'espai lliure i d'equipaments objecte de  cessió obligatòria i 
gratuïta ni càrregues d'urbanització. 
 
2. Aprovar inicialment  el projecte de  Modificació puntual de les Normes Urbanístiques  del  Pla 
General de Lleida en l'àmbit del Pla Especial del "Golf Raïmat-2000" i de l'article  177 del Pla General 
de Lleida , que comporta la modificació de l'article 21 de les NN.UU del Pla especial Golf Raïmat-2000 
", d'acord amb les prescripcions dels apartats cinquè i sisè del present informe-proposta que s' 
incorporen d' ofici., amb el següent contingut :       
 
"Art 177 Zona de planejament aprovat- Clau 7A 
 
1. Definició de la zona 
 
Correspon als àmbits definits pels plans parcials aprovats definitivament corresponents als sectors de 
Joc de la Bola (AD 12-12-1982), de la Bordeta sud (AD 12-12-1987), de Balàfia nord (AD 12-12-1996), 
del Polígon Industrial del Camí dels Frares (AD 12-12 1982), el Mini-polígon de la Creu del batlle) (AD 
12-12-1996), del Camí vell d'Albatàrrec (AD 28-5-97), Cap-pont (AD 26-4-96-publicació DOG), 
Minipolígon les Canals (en tràmit), així com l'àmbit del Pla especial Golf Raimat  (AD 24-01-2001) 
 
2. Objectius generals 
 
Es objectiu d'aquest pla integrar l'ordenació física global dels mateixos, així com fomentar el 
desenvolupament d'aquests documents, en funció del seu pla d'etapes. A tal efecte, en el termini 
determinat pels 12 mesos de la vigència d'aquest pla es procedirà a la revisió del compliment dels 
diferents plans parcials i en cas d'incompliment es procedirà al canvi de sistema d'actuació en els 
termes previstos en la legislació urbanística aplicable a la seva efectiva execució. 
 
3. Determinacions de l'ordenació. 
 
3.1  Es manté l'ordenació dels plans parcials aprovats definitivament, no obstant, es podrà reordenar 
l'edificació en les condicions següents: 
 
a) L'àmbit mínim serà de tota una illa, unitat de projecte i/o una unitat de zona. 
 
b) La reordenació ha de suposar una millora  de l'espai públic i del lleure privat. A tal efecte es 
considera determinació fonamental la vialitat i els equipaments i zones verdes dels sistemes locals 
projectats en els plans parcials. 
 
c) La reordenació volumètrica permetrà incrementar l'ocupació en planta baixa o soterrani, a efectes 
de la millora de les condicions d'aparcament, fins un màxim de 5% de l'àmbit, però en cap cas 
s'incrementarà l'edificabilitat total resultant del pla parcial. 
 
d) Les alçades màximes i nombre màxim de plantes, en cap cas podran ultrapassar la envolvent 
màxima determinada per l'art.44 d'aquestes Normes. 
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e) La proposta de nova ordenació restarà condicionada a la prèvia tramitació d'un Estudi de detall, que 
incorporarà les determinacions anteriors, i les que siguin necessàries en funció de la seva finalitat. 
 
3.2     En el Pla parcial de Balafia, les plantes soterrani s'admetran sota l'espai  d'aprofitament privat 
no qualificat d'espai lliure privat. 
 
3.3  En el Pla especial Golf Raimat, es manté la ordenació aprovada definitivament. 
 
4. Determinacions de l'edificació. 
 
Seran d'aplicació les ordenances urbanístiques contingudes en els respectius plans derivats aprovats 
excepte lo determinat anteriorment. Igualment no seran d'aplicació les determinacions de l'edificació 
contràries als paràmetres tècnics dels tipus d'edificació d'aquests Pla General, que seran d'aplicació 
superior, en funció dels criteris de jerarquia normativa. 
 
5. Condicions particulars d'ús. 
 
Seran d'aplicació les determinacions del planejament derivat aprovat definitivament, les quals restaran 
modificades i/o precisades amb els següents extrems: 
 
a) Els usos derivats del planejament derivat aprovat s'ajustaran unívocament a les noves definicions 
d'usos i als condicionants normatius del Pla General. 
 
a) En les unitats de zona on sigui admissible l'habitatge plurifamiliar, no computaran com habitatges 
els usos residencial especial, l'hoteler i el sanitàrio-assistencial. Així mateix l'habitatge està admès en 
planta baixa." 
             
        " Article 21 Exercici de la facultat d' edificar 
 

1. Per raó de la classificació del sòl ( sòl urbà consolidat) que regula aquest Pla, les llicències 
d'usos i obres seran atorgades per l'Ajuntament de Lleida.    

              
3. Exposar al públic l'expedient amb publicació en el BOP, tauler Municipal     d'anuncis i publicació en 
els diaris locals pel  termini d'un mes. 

 
 
 
45.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA PER A LA DELIMITACIÓ D'UN ÀMBIT D'ACTUACIÓ SOTMÈS A UN PLA 
DE MILLORA URBANA EN L'ÀMBIT DEL SEMINARI, PROMOGUT D'OFICI 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar provisionalment el projecte de modificació puntual del Pla General de Lleida per a la 
delimitació d'un àmbit d' actuació sotmés a un pla de millora urbana en l'àmbit del  Seminari. 
 
2. Sotmetre-ho a informació pública durant el termini d'un mes mitjançant anunci al BOP, a la premsa 
local i al taulò d'edictes municipal i notificar-ho a les persones afectades. 
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46.- APROVACIÓ INICIAL DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA PER L'AUGMENT DE DENSITAT EN L'ÀMBIT DE LA PARCEL.LA 16 DEL PLA PARCIAL 
DE PARDINYES SUR-13 PER DESTINAR-LO A LA CONSTORUCCIÓ D'HABITATGES DE HPO 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, amb 21 vots a favor del PSC, PP, ERC i 
ICV-EUiA i 6 abstencions de CiU, s'acorda: 
 
1r.- APROVAR inicialment el Projecte de modificació puntual del Pla General de Lleida per l'augment 
de densitat en l'àmbit de la parcel·la núm 16 del pla parcial del  SUR 13, ( pardinyes) incrementant el 
nombre d'habitatges, destinant l'escreix d'habitatges a habitatges de protecció oficial de règim general. 
 
2n.-  Sotmetre'l a informació pública, durant el termini d'un mes, mitjançant anunci al BOP, premsa 
local i tauler d'edictes municipal i notificar-ho a les persones afectades. 

 
 
47.- APROVACIÓ INICIALMENT DEL PROJECTE DE MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES NN.UU 
DEL PLA GENERAL DE LLEIDA, EN ELS ARTICLES 136 I 138, PROMOGUT D'OFICI 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic d'Urbanisme, amb 26 vots a favor del PSC, CiU, PP i 
ERC i 1 en contra d'ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1.- Aprovar inicialment el projecte de modificació puntual del Pla General de Lleida dels articles 136 i 
138 de les NN.UU. del Pla General de Lleida per tal d'adequar els paràmetres urbanístics dels 
terrenys qualificats de Sistema d'Euipaments a les necessitats de les entitats públiques i a permetre la 
redacció d'un Pla Especial Urbanístic que determini la seva titularitat, promogut d'ofici, afegint un nou 
apartat en els articles 136 i 138 amb el següent text: 
 
Art. 136 Titularitat i règim urbanístic 
 
(...) Els equipaments comunitaris de titularitat privada poden ser, a més dels existents en la data 
d'aprovació d'aquestes normes , altres que així s'estableixi mitjançant la tramitació d'un Pla Especial 
Urbanístic. 
 
El Pla Especial urbanístic, haurà de justificar la necessitat, la oportunitat i la conveniència del canvi de 
titularitat, des del punt de vista de l'interés general, ponderant la millora qualitativa de les dotacions 
públiques que suposa la proposta.  
 
El Pla Especial urbanístic, també  haurà de justificar que es mantenen els estàndards mínims fixats  
per la legislació urbanística vigent, pel que fa al còmput global del Sistema d'Equipaments públics 
reservats en el conjunt dels sectors urbanitzables previstos pel Pla General. 
  
Art. 138 Condicions d'ús, edificació i desenvolupament 
 
 (...) 
14. Es permetrà la modificació dels paràmetres definits en els apartats anteriors i mitjançant la 
tramitació de planejament derivat adequat dels terrenys qualificats  d'Equiapments  de titularitat 
públics, sempre i quan es garanteixi que la proposta s'adeqüi a l'entorn i restin totalment justificades 
les necessitats de les entitats públiques concurrents. 
 
2.- Sotmetre'l al termini d'informació pública d'un mes, publicar-ho al BOP, a la premsa i al tauler 
d'edictes municipal. 
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48.- APROVACIÓ SOL.LICITUD A L'AGÈNCIA CATALANA DE L'AIGUA DE L'ATRIBUCIÓ DELS 
FONS CORRESPONENTS A LES DESPESES D'EXPLOTACIÓ DE L'ESTACIÓ DEPURADORA 
D'AIGÜES RESIDUALS DE LLEIDA PER A L'ANY 2007 
  
Vista la proposta del cap del Servei d'Enginyeria, per unanimitat s'acorda: 
 
Es considera procedent sol·licitar a l'Agencia Catalana de l'Aigua l'atribució de fons corresponent a les 
despeses d'explotació de l'EDAR de Lleida  de 2007,  per un import d'UN MILIO CINC-CENTS 
SEIXANTA-TRES MIL TRES-CENTS DIVUIT  EUROS AMB SEIXANTA-QUATRE CÈNTIMS. 
(1.563.318,64 Euros) més IVA i per a la millora consistent en la posada en servei del sistema de 
cogeneració instal·lat a l'Estació Depuradora d'Aigües Residuals de la ciutat de Lleida, per un  import 
de CENT SEIXANTA-SET MIL CENT VUITANTA-NOU EUROS AMB  CINC CÈNTIMS  (167.189,05
 euros ) més IVA, segons s'exposa i justifica en els estudis adjunts,  amb efectes de l'1 de gener de 
2007. 

 
 
49.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB TELEFÒNICA DE ESPANYA SAU, 
CABLEUROPA SAU PER AL DESENVOLUPAMENT DELS TRBALLS DE CONSTRUCCIÓ 
D'INFRAESTRUCTURES CANALTIZADES DE TELECOMUNICACIONS DE L'EIX COMERCIAL 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
RATIFICAR el conveni signat en data 4 de desembre de 2006 entre l'Ajuntament de Lleida i les 
entitats Telefònica d'Espanya SAU i CABLEUROPA SAU, per al desenvolupament dels treballs 
relatius a la construcció de les infraestructures canalitzades de telecomunicacions en el projecte 
urbanístic de remodelació de l'Eix Comercial, que s'annexa a la proposta. 

 
 
50.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL MINISTERIO DE FOMENTO PEL 
FINANÇAMENT DEL PROJECTE D'OBRES DE MILLORA DELS TRAMS URBANS DE LA XARXA 
DE CARRETERES DE L'ESTAT A LLEIDA I LA TRANSFERÈNCIA DE LA SEVA TITULARITAT (N-
230, N-240, N-240a I N-240b) 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
RATIFICAR el conveni signat el 30 de maig de 2007 entre el Ministerio de Fomento i  l'Ajuntament de 
Lleida, relatiu al finançament del projecte d'obres de millora dels trams urbans de la xarxa de 
carreteres de l'Estat al terme municipal de Lleida, i la transferència de la titularitat dels mateixos (N-
230, N-240, N-240a i N-240b), que s'annexa a la proposta. 

 
 
51.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU, PSC, ERC i ICV-EA D'ADHESIÓ A LES 
ACTUACIONS FETES PER LA COMISSIÓ DE LA DIGNITAT, EN RELACIÓ A L'ARXIU DE LA 
GUERRA CIVIL I EL RETORN DELS DOCUMENTS CATALANS 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU, PSC, ERC i ICV-EA, amb 24 
vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC i ICV-EUiA i 3 abstencions del PP, s'acorda aprovar la 
següent proposta de moció en relació a l'Arxiu del a Geurra Civil i el retorn dels documents catalans:
 
1. S'adhereix a la denúncia d'aquesta situació feta per la Comissió de la Dignitat, persones, partits, 
sindicats i entitats afectades per l'espoli. 
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2. Demani al Ministre de Cultura, César Antonio Molina, que immediatament prossegueixi, en 
cooperació amb el Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya, el procés d'identificació 
dels documetns i objectes catalans de l'Arxiu de la Guerra Civil requisats a persones i entitats 
catalanes, en el marc de la comissió mixta Estat - Generalitat. 
 
3. Que d'acord amb la moció 3/VIII aprovada pel Parlament de Catalunya el 29 de març de 2007 es 
faci efectiu el lliurament dels fons, abans que s'acabi l'any 2007, per tal que la Generalitat els pugui 
retornar a llurs propietaris, tal i com preveu la Llei de l'Estat 21/2005. 
 
4. Es comuniqui aquesta moció al Ministre de Cultura, el Conseller de Cultura de la Generalitat, 
l'Associació Catalana de Municipis, Federació Catalana de Municipis i Comarques i la Comissió de la 
Dignitat. 
 
 
52.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D'ICV-EA, ERC, PSC, CIU I PP RELATIVA A LA VARIANT 
SUD DE LLEIDA 
  
Vista la moció presentada pels grups municipals d'ICV-EA, ERC, PSC, CIU I PP, s'acorda parovar per 
unanimitat la següent proposta de la moció: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida es ratifica en els acords presos per unanimitat per aquest mateix Ajuntament 
al plenari del mes de juliol de 2006. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida demana al Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la 
Generalitat de Catalunya que informi de les gestions i estudis tècnics realitzats per tal de portar a la 
pràctica les modificacions dels traçats proposats. 

 
 
 
53.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CIU, PP, ERC I ICV-EA RELATIVA AL REBUIG 
A L'ABOCADOR QUE ES PRETÉN INSTAL.LAR A LA VALL DE CAMARASA (TERME MUNICIPAL 
DE GIMENELLS) 
  
Vista la moció presentada conjuntament per tots els grups municipals, per unanimitat s'acorda aprovar 
la següent proposta: 
 
1. Que l'Ajuntament de Lleida doni suport de tot tipus a les Entitats Municipals Descentralitzades de 
Sucs i Raimat i es coordini amb els Ajuntaments dels municipis de Gimenells i Pla de la Font, 
Almacelles i Alcarràs, en el rebuig a l'abocador que es pretén instal·lar a la Vall de Camarasa del 
terme municipal de Gimenells, atesa la proximitat dels terrenys de gran valor agrícola i vitivinícola de 
Sucs i Raimat. 
 
2. Manifestar que el complex de valorització i eliminació de residus al municipi de Gimenells i Pla de la 
Font, a la partida coneguda com la Vall de Camarasa, no pot ser considerat d'interès públic. 
 
3. Demanar al Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya per a què 
tingui en compte totes le argumentacions que es manifesten en la present moció abans d'informar i 
adoptar la corresponent resolució. 
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54.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, PSC, PP, ERC I ICV-EA RELATIVA A 
L'INCREMENT D'ALUMNES A LA FACULTAT DE MEDICINA I ALTRES ACORDS 
COMPLEMENTARIS 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals de CiU, PSC, PP, ERC i ICV-EA, per 
unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta:  
 
1. Proposar a la Generalitat que autoritzi l'increment en trenta alumnes els actuals assignats a primer 
curs de la nostra Facultat de Medicina. Que es dotin els recursos de professorat i administració 
necessaris per tal increment. 
 
2. Que l'Ajuntament de Lleida demani al Govern de la Generalitat de Catalunya que aposti pel futur de 
la Universitat de Lleida, dels seus centres d'investigació i desenvolupament, i autoritzi una nova 
facultat de Veterinària a Catalunya situada a Lleida. 
 
3. Notificar aquest acord al Parlament de Catalunya, a l'Associació Catalana de Municipis i 
Comarques, a la Federació Catalana de Municipis, a la Universitat de Lleida al Consejo de 
Universidades, i a la Comissionada d'Universitats i Innovació del Departament d'Innovació, 
Universitats i Empresa. 
 
 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 32. Expedient d’ordenances fiscals 2008 
 
La regidora Sra. Mínguez intervé, en primer lloc, com a ponent. Abans d’entrar en detalls sobre la 
proposta, vol explicar els criteris generals que l’equip de govern vol mantenir en aquesta matèria 
durant els propers quatre anys, pel que fa  a l’actualització fiscal. Durant el passat mandat es van 
garantir els increments tributaris en funció del comportament de l’IPC: la mitjana  de Catalunya i de la 
província, ja que no hi ha IPC de la ciutat de Lleida. El compromís de l’actual equip de govern és 
continuar mantenint aquest criteri general d’actualització. Vol concretar que es tracta d’una 
actualització, no d’un increment, ja que l’IPC reflecteix l’increment de costos en la prestació dels 
serveis municipals. Durant l’any 2008, seguint aquest criteri, l’actualització tributària serà d’un 2,7% 
que és el resultat de la mitjana indicada (aquesta actualització és la més baixa dels darrers quatre 
anys). Aquest criteri general té algunes excepcions: les que s’explicaran de l’IBI, la congelació de 
l’impost de vehicles per a l’any proper, la congelació de la tarifa de zona blava per  a residents o altres. 
Hi haurà també actualitzacions per sota del criteri general, com les tarifes referents als serveis 
personals (amb un increment de l’1,35%).  
Explica tot un seguit de bonificacions que s’introdueixen de nou o que són millorades en relació amb 
l’any anterior.  Explica els casos de la bonificació de l’IBI de les famílies nombroses (que s’amplia), 
l’augment de les bonificacions als vehicles elèctrics o híbrids o les diverses bonificacions en les taxes 
relatives a serveis personals (que detalla). En relació amb l’IBI  explica que es tracta d’un impost de 
gestió compartida amb l’Estat, la revisió cadastral que es va dur a terme l’any 2006 (seguint les 
previsions legals) i les mesures adoptades per pal·liar l’efecte que provoca aquesta revisió 
(periodificació, rebaixes en els tipus impositius, ampliació dels topalls, etc.). La proposta de l’any 2008 
manté la línia de la rebaixa del tipus impositiu (que ara serà del 0,725) i l’ampliació dels topalls 
aplicables. Aquestes mesures fan que l’increment del rebut de l’IBI no sigui igual per a tothom i els 
increments hagin estat molt diversos (explica alguns casos). Es pot assegurar que l’aplicació 
d’aquestes mesures han suavitzat l’impacte de la revisió cadastral.  
L’expedient d’ordenances fiscals proposat pretén una actualització global i general del 2,7%, tot i que 
hi ha unes excepcions (ja explicades). Qualifica de responsable la política fiscal del govern i diu que 
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s’apliquen criteris de progressivitat, d’equitat i de prudència.  
En relació amb les esmenes presentades pels grups diu que l’equip de govern les rebutjarà perquè en 
algunes no poden compartir el criteri que les informa (reducció d’ingressos), les referides a increment 
de  bonificacions es rebutgen, perquè ja les preveue el Govern (encara que en percentatges diferents) i 
la resta  es rebutjarien perquè tot i compartir la filosofia o l’objectiu que les motiva consideren que no 
serien efectives.  
 
La Sra. Rivadulla anuncia que el seu grup votarà a favor de la proposta de modificació de les 
ordenances fiscals. El motiu d’aquest vot és que l’actualització és continuista en relació amb el mandat 
anterior i al pacte assolit entre els anteriors grups que formaven el Govern. L’expedient farà que es 
mantingui el nivell d’ingressos que permetrà que l’Ajuntament dugui a terme les polítiques socials 
necessàries per al  municipi. Diu que els recursos dels municipis són escassos i no es poden presentar 
propostes fiscals que disminueixin el poder per exercir les competències que tenim assignades i 
aquelles altres que hem d’implementar encara que no siguin obligatòries. Creu que s’apliquen criteris 
de reequilibri, ja que hi ha tot un seguit de bonificacions que qualifica de justes i que afavoreixen les 
persones amb un nivell econòmic més baix. Votaran en contra de les esmenes del PP i de la major 
part de les presentades pel grup de CiU, especialment les que fan referència a la disminució de la 
capacitat econòmica de l’Ajuntament (deduccions d’IBI, per exemple). S’abstindran en algunes 
propostes de CiU sobre bonificacions a empreses que fan servir energies netes, no tant perquè no 
estiguin d’acord amb el seu contingut com pel fet de no haver tingut temps d’estudiar quines són les 
seves repercussions reals.  Creu que caldria fer una sessió monogràfica per tractar de les mesures de 
foment a les empreses sostenibles. Sobre l’esmena d’ERC relativa a bonificacions de la taxa 
d’escombreries la votaran a favor; l’altra esmena que presenta aquest grup no podrà comptar amb el 
seu suport ja que creu que no seria operativa.  
Creu que el Govern hauria d’haver fet l’esforç d’incorporar alguna de les esmenes presentades pel seu 
grup. Considera que no convé que en aquesta primera sessió sobre ordenances fiscals s’apliqui la idea 
del “corró” en les votacions. Qualifica de positives les esmenes que han presentat i creu que es podia 
haver fet l’esforç d’incorporar-ne alguna. Explica les presentades en relació amb l’impost sobre 
vehicles de tracció mecànica; valora la millora del Govern en aplicar la bonificació del 75% als vehicles 
elèctrics i als híbrids, però esmenta com a exemple la proposta del Ministeri de Medi Ambient que 
preveu l’exempció d’impost de matriculació per a aquests vehicles. L’exempció dels vehicles elèctrics 
hauria suposat un incentiu sense una pèrdua significativa d’ingressos. Defensa la modulació de 
l’impost de circulació per raó de la seva capacitat contaminant.  
Creu que hauria estat assumible l’esmentada reducció del 15% de la taxa d’escombraries per a les 
persones que acreditin haver fet servir les deixalleries un nombre determinat de vegades l’any. 
L’estalvi de residus a l’abocador és un benefici per al medi ambient i per al cost del servei del propi 
abocador. Aquesta bonificació s’aplica a ajuntaments com el de Girona.  
Està d’acord amb les bonificacions existents en les tarifes dels serveis socials, però creu que no és 
correcte que la mesura de la gratuïtat del servei de tele – assistència  per als majors de 80 anys 
(anunciada pel Sr. alcalde) s’apliqui sense tenir en consideració la renda de l’usuari del servei. En 
darrer lloc, defensa la seva  esmena sobre el fraccionament del pagament de taxes i impostos. Creu 
que l’Ajuntament ja disposa de suficients mitjans (informàtics i humans) com per poder aplicar-la, 
reunint  totes les figures tributàries i fent un pagament fraccionat, si més no en tres pagaments de 
forma inicial i, posteriorment, de forma mensual. Creu que alguna d’aquestes esmenes es podia haver 
incorporat. Valora l’esforç que fan els grups de l’oposició per aportar idees positives i creu que això cal 
que es tingui en consideració.  
 
El Sr. alcalde fa una breu intervenció per respondre a la Sra. Rivadulla, i diu que s’està estudiant (en 
el marc de la FEMP) fer pagar l’impost de circulació aplicant criteris de proporcionalitat no en funció als 
consums de ciutat, sinó afavorint  la disminució del consum mediambiental.  
 
La Sra. Bergés anuncia que el grup d’ERC donarà suport a la proposta de modificació d’ordenances 
fiscals. El motiu bàsic és que es manté el contingut de l’acord pres fa quatre anys d’actualització fiscal 
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en funció de la mitjana de l’IPC català i l’IPC provincial. Creu que la millor prova  que aquesta opció ha 
estat bona per a la ciutat és el fet que avui el Govern ha anunciat que la mantindrà durant aquest 
mandat. S’ha aconseguit que la ciutadania pugui preveure les actualitzacions fiscals sense sorpreses 
ni increments desmesurats. Ha estat una opció positiva que es manté en el temps. També valora 
positivament que alguns tributs es congelin o tinguin increments inferiors al 2,7 %, seguint també els 
criteris d’anys precedents.  
Demana que, als grups de l’oposició, se’ls faciliti les propostes amb més anticipació, per poder 
estudiar-les i formular-hi esmenes. Creu que ara que s’ha adoptat un model estable cal plantejar la 
modernització del conjunt de les ordenances, ja que s’arrosseguen conceptes tributaris que són 
obsolets o no aplicables. En relació amb l’IBI creu que en aquest moment seria convenient disposar de 
les dades per fer una anàlisi més global del procés d’aplicació de la revisió cadastral00i les mesures 
correctores (increments, aplicació dels topalls, etc.). Demana a la presidenta de la Comissió que se’ls  
faciliti aquesta informació perquè el proper any es pugui fer una proposta concordant amb l’experiència 
dels dos darrers exercicis. Creu convenient revisar els conceptes tributaris d’algunes ordenances 
(esmenta els exemples dels quioscos, carpes, vetlladors, etc.), per tal d’evitar confusions als 
contribuents o distorsions entre ordenances.  
Pel que fa  a les esmenes, s’abstindran en aquelles que s’han presentat sobre l’IBI, ja que la filosofia 
del seu grup és analitzar en profunditat l’impost i no adoptar mesures puntuals de les quals es 
desconeix l’impacte final. Votaran en contra de la disminució de tipus de l’IBI. Referent a la part més 
nombrosa de la resta d’esmenes, s’abstindran de votar. Quant a les esmenes del grup d’ERC, comenta 
que la primera no és una esmena, sinó una proposta relativa a facilitar informació sobre el calendari 
fiscal  i les possibles bonificacions o fraccionaments a què es poden acollir. Sobre l’esmena 
proposada, relativa a la taxa per a la recollida d’escombreries, demana que es faci una anàlisi que 
pugui fer que (a més de les mesures punitives) s’apliquin mesures d’incentiu per qui fa correctament la 
recollida selectiva d’escombreries. Diu que aquestes mesures s’apliquen en altres ajuntaments i que es 
podrien fer servir valoracions i incentius per barris per evitar l’aplicació de mesures individuals, que 
sempre són més complexes. Reitera la petició d’estudiar mesures d’incentivació a la recollida selectiva. 
  
 
La Sra. Horcajada diu que amb el nou mandat s’ha consolidat que el debat de les ordenances fiscals 
es faci abans de l’estiu i no als mesos de setembre o octubre. Imagina que es vol aprofitar que molts 
contribuents estan en període de vacances. Manifesta que aquesta setmana un mitjà de comunicació 
ha publicat que Lleida és la quarta ciutat espanyola de més de 124.000 habitants més cara en fiscalitat 
directa (només ens superen Barcelona, Tarragona i Madrid). Els lleidatans som els ciutadans 
espanyols que paguem més impostos. Aquesta és una realitat objectiva i contrastada. El grup del PP 
no considera beneficiós, ni per a la ciutat ni per als ciutadans, que ocupem un dels primers llocs en 
aquest rànquing impositiu. El grup del PP opta per una fiscalitat justa, equitativa i solidària; la tributació 
excessiva pot anar fins i tot  contra la nostra llibertat. Aposten per una política impositiva que sigui un 
instrument per rellançar l’economia, la riquesa social i per millorar la qualitat de vida i el benestar dels 
ciutadans. Per aquests motius, el seu grup ha presentat tot un seguit d’esmenes a la proposta de 
modificació d’ordenances fiscals. Mantenen la proposta d’aplicar per a l’increment de tributs l’IPC de 
l’Estat (tot i que aquest any els percentatges han estat idèntics); l’aplicació d’aquest IPC garantiria que 
els assalariats no perdessin poder adquisitiu.  
Les esmenes plantejades pel grup del PP tenen com a objectiu protegir  les famílies, i molt 
especialment les famílies nombroses. La família és un nucli important de la societat que requereix un 
tracte preferencial, especialment les unitats familiars més necessitades. Creu que el poder municipal 
ha d’aplicar un seguit de politiques transversals per ajudar les famílies nombroses (entre elles les 
polítiques fiscals mitjançant l’aplicació de bonificacions). Considera insuficients les bonificacions 
aplicades a l’IBI. També explica (amb relació a aquest tribut) l’esmena presentada per afavorir els 
ciutadans de l’horta i per garantir que no marxin de la zona rural. També demana polítiques 
transversals per garantir el futur de l’horta i aprofitar les possibilitats que ens atorga la Llei d’hisendes 
locals. Explica l’esmena presentada amb relació a l’IAE, amb l’objectiu que Lleida sigui una ciutat 
capdavantera, competitiva i atractiva per a les empreses, tot això mitjançant bonificacions a les 
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empreses que incrementin la seva plantilla indefinida. Cal facilitar la ubicació de noves empreses i 
evitar l’èxode de les que ja hi són, afavorint també la contractació indefinida. Estan d’acord que es 
bonifiqui aquells vehicles que  contaminen menys. Destaca que el problema de l’habitatge és un dels 
que més preocupen els lleidatans, i per aquest motiu han presentat una esmena a l’ICIO destinada a 
afavorir i fomentar la construcció d’habitatges protegits i concertats, ja sigui per iniciativa pública com 
privada. Sobre l’impost de plusvàlua opten per la bonificació màxima en cas de transmissió “mortis 
causa” a favor de determinats familiars; consideren que ja es graven prou les herències i que aquest 
impost és injust, com també ho és el de successions.  Reitera que les seves esmenes van destinades 
a afavorir la família, l’economia, l’ocupació i l’habitatge, que són pilars bàsics de la nostra societat del 
segle XXI. Si el Govern no accepta aquestes esmenes, votaran en contra de la proposta d’ordenances 
fiscals presentada al Ple. Votaran no per coherència i perquè els lleidatans no passin de ciutadans a 
simples contribuents. El grup del PP proposa una política fiscal justa i equitativa i no creuen en una 
política fiscal simplement recaptatòria.  
 
El Sr. Guallar manifesta que es tracta de la seva primera intervenció en el plenari i vol iniciar-la agraint 
la confiança del seu grup (que l’ha designat com a portaveu) i la tasca duta a terme pels companys de 
CiU que  l’han precedit en el mandat anterior (també manifesta l’agraïment personal a la seva família i 
dóna les gràcies al cap de l’oposició per la confiança que li ha manifestat).  
Considera que el punt que ara es tracta és dels més importants que es debaten en la corporació durant 
l’any. Aprovem la càrrega fiscal que es trasllada a la ciutadania i quin esforç fiscal hauran de fer els 
ciutadans per finançar els pressupostos de l’Ajuntament. Creu que abans d’entrar en el detall de la 
proposta és necessari fer algunes consideracions generals. Recorda que durant els darrers dos anys 
l’Ajuntament ha liquidat els seus pressupostos amb superàvit i diu que aquest fet ha estat especialment 
sensible i important en relació ambl’IBI. La recaptació d’aquest impost s’ha incrementat en un 12% 
cadascun dels dos darrers exercicis, la qual cosa suposa un augment del 24% sobre la recaptació 
prevista d’aquest tribut durant aquest període. L’augment ha estat un 134% en els darrers deu anys. 
Aquest augment ha estat motivat per l’increment del parc d’habitatges i també a l’augment (o a la 
rebaixa insuficient) dels tipus i dels valors. També comenta que les previsions econòmiques per a l’any 
2008 són d’un cert alentiment o si més no d’un creixement inferior als anys precedents. Aquests 
indicadors apunten que el sector immobiliari està patint una regressió o un  ajustament que afectarà 
(de forma més o menys profunda) a l’ocupació, a la renda familiar, a la inversió i al consum. No volen 
ser catastrofistes ja que l’economia creixerà; però la rebaixa d’aquest increment pot repercutir en el 
consum, en les famílies i en l’ocupació. Les ordenances que presenta l’equip de govern haurien 
d’haver tingut en consideració aquest marc econòmic. Calia tenir en consideració els superàvits en la 
recaptació i l’increment en la pressió fiscal dels darrers anys per tal d’afrontar aquesta situació 
previsible de cicle econòmic. Creu que l’equip de govern no ha estat massa conscient d’aquests 
símptomes ni d’aquests avisos (ho ha tingut en compte d’una manera molt tímida, molt feble). Les 
esmenes presentades pel grup de CiU han tingut en consideració aquest marc, aquest canvi de cicle 
que s’està albirant. Aquestes circumstàncies es coneixien fa mesos; però, el fet de tractar les 
ordenances fiscals al mes de juliol, impedeixen que es puguin adoptar les decisions amb major certesa 
i informació que si aquest debat es produís més  cap a finals d’any.  
Explica les esmenes principals presentades pel seu grup. Reitera els fonaments globals següents: 
l’existència de superàvit pressupostari, el gran esforç fiscal fet pels ciutadans i el principi de suficiència 
pressupostària.  En primer lloc proposen que el percentatge d’increment fiscal general sigui del 2,65% i 
no del 2,70%. El motiu pel qual es proposa el primer dels percentatges és el mes de càlcul amb el qual 
s’inicia el període de còmput: el grup de CiU proposa aplicar el percentatge interanual del juny de 2006 
al juny de 2007, ja que és el més proper al temps d’aplicació efectiva de l’increment. La segona 
esmena és abaixar els tipus de gravamen de l’IBI i aplicar el 0,67% en urbana  i el 0,721 en rústica. El 
que importa als ciutadans en aquests tributs és la quota resultant i per incidir en aquesta quota hi ha 
tres possibilitats: o modifiquem el tipus de gravamen o modifiquem les bonificacions o implementem 
durant tres anys uns topalls.  Amb el tipus de gravamen que proposen es pretén redreçar els topalls 
(que no es podran aplicar més de tres anys) a partir de la modificació del tipus. Esmenta diversos 
municipis catalans que apliquen tipus més baixos que els de Lleida sense que per això es vegi 
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afectada la seva suficiència de recursos. Cal intentar calcular quin és el tipus de gravamen que ens pot 
permetre que no augmenti la quota per sobre de l’augment dels ingressos dels ciutadans ni de 
l’augment del nivell de despesa de l’Ajuntament. Com a esmena tercera proposen fixar el topall de l’IBI 
en el 2,65%, ja que és l’única mesura que garanteix que el rebut final d’aquest impost no augmenti 
més que l’IPC. Una altra esmena està orientada a donar un decidit suport a les famílies nombroses, 
amb una bonificació del 50% de la quota de l’impost; considera que des de l’Ajuntament es poden 
adoptar mesures que fomentin la natalitat i afavoreixin la família. Clou la seva intervenció dient que en 
el segon torn d’intervencions explicarà la resta d’esmenes.  
 
La Sra. Mínguez, un cop explicades les esmenes pels grups, vol fer primer una reflexió global. Cal 
valorar que avui aprovem els ingressos municipals que no són una finalitat en si, sinó un mitjà per 
desenvolupar les polítiques municipals que després recollirà el pressupost. En el debat d’avui, 
l’oposició proposa diverses disminucions d’ingressos i en el debat del pressupost es proposarà 
incrementar les despeses. Agraeix el vot de confiança explicat pels grups d’ERC i iCV-EUiA; la no 
incorporació de les esmenes d’aquest darrer grup no suposa el seu rebuig, sinó que algunes d’elles ja 
estan incorporades o en relació amb altres si que està treballant per fer-ho (explica el cas de la 
bonificació sobre l’impost de circulació de vehicles). Explica també que s’està treballant la base tècnica 
per poder aplicar el fraccionament de les obligacions fiscals. Defensa que la tele - assistència  sigui 
gratuïta pera tots els majors de 80 anys ja que l’Ajuntament només assumeix el 30% del cost del 
servei. En relació al grup d’ERC defensa la bondat de l’acord d’estabilitat en les actualitzacions 
adoptades per l’anterior equip de govern. Comparteix l’objectiu de la seva esmena sobre bonificacions 
a la taxa d’escombreries per fomentar la recollida selectiva, però insisteix en les grans dificultats de 
gestió que això suposa.  
Sobre la notícia comentada per la portaveu del grup del PP diu que la notícia comentada està extreta 
de “La Gaceta” i s’han intentat posar en contacte amb l’autor de la informació per demanar-li la 
informació que li ha servit de base per publicar els resultats i les dades que consten en la noticia 
referenciada. Hi ha dades que són difícils d’entendre (esmenta diversos exemples) i per això creu 
convenient fer aquesta comparació. No entén que no votin a favor del percentatge d’actualització quan 
el percentatge proposat coincideix amb el que defensa el grup del PP. Sobre l’esmena de l’horta llegeix 
l’article de la Llei d’hisendes locals que regula les bonificacions de l’IBI i creu que gran part de l’horta 
de Lleida no compleix les condicions fixades. En canvi, en la taxa de recollida d’escombreries si que 
paguen la tarifa mínima ja que el servei prestat no té la mateixa intensitat que en la resta de la ciutat. 
Sobre les esmenes de l’IBI i les famílies nombroses recorda que s’han incrementat però amb un límit 
en els valors cadastrals. Diu que l’IAE només s’aplica a les grans empreses i que aquestes tenen altres 
mecanismes més eficaços pel foment de l’ocupació. La bonificació de l’ICIO no és eficaç pel foment de 
l’habitatge protegit, s’estan fent altres actuacions més efectives com posar sòl a disposició dels 
constructors. En conjunt rebutjaran aquestes esmenes perquè coincideixen amb les de l’equip de 
govern (augmentant els percentatges de bonificació). 
Pel que fa referència a les emenes del grup de CiU diu que les 15 esmenes presentades, 7 fan 
referència a l’IBI, en la línia de baixar el tipus impositiu un 10% i amb un canvi de filosofia en el tema 
dels topalls. Es pot discutir quin és el model de finançament més adequat pels Ajuntaments, però ara 
per ara en tenim un en el qual el pes de l’IBI és del 30% del total dels ingressos municipals. Ingressem 
menys del que pressupostem perquè hem pressupostat amb criteris de prudència i responsabilitat 
(seria perillós el cas contrari). Tenim una ciutat amb una dinàmica important i un creixement horitzontal 
i vertical. Creu que fer propostes de rebaixes importants en la quota d’aquest impost és fer política 
fiscal de maquillatge o irreal. El Govern no vol enganyar ningú. Els topalls no volen rebaixar l’IBI sinó 
controlar l’efecte final de la revisió de l’impost. Cal ser responsable i coherent en el discurs. La pressió 
fiscal municipal d’un ciutadà de Lleida era de l’1,6% fa quatre anys i ara estem a l’1,70%. Totes les 
polítiques fiscals van en la mesura d’actualitzar els tributs no d’augmentar-los.  
 
La Sra. Rivadulla pregunta a la Sra. Mínguez per quin motiu no s’aprova l’esmena del seu grup sobre 
l’atorgament de bonificacions als usuaris de la deixalleria, ja que aquest era un tema treballat i parlat fa 
temps. Creu que si hem de ser pedagògics i hem d’explicar per quin motiu no podem atendre totes les 
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peticions de la gent gran; per aquest motiu no creu raonable que s’ofereixin serveis gratuïts a persones 
amb rendes altes, encara que l’import que suposi sigui mínim. Considera que aquesta gratuïtat és 
populista i no respon al criteri redistributiu que informa la resta de les ordenances. També pregunta 
quan creu l’equip de govern que estarà disponible el sistema pel pagament fraccionat dels impostos i 
de les taxes municipals.  
 
La Sra. Bergés pregunta al Sr. Guallar si hauria fet la proposta de càlcul de la mitjana de l’IPC que ha 
incorporat a la seva esmena en el cas que el percentatge hagués estat superior a l’IPC aplicat en la 
proposta. Recorda que abans de l’acord de l’anterior mandat s’aplicaven criteris diversos, cosa que es 
va regularitzar aplicant sempre un criteri uniforme i objectiu (amb independència que les dades fossin 
més o menys elevades). En relació a les esmenes presentades pels grups de CiU i PP sobre les 
famílies nombroses, està d’acord en que cal trobar mecanismes d’ajut, tenint en consideració la renda. 
Però, també caldria estudiar altres col·lectius que tenen dificultats com les famílies monoparentals.  
 
La Sra. Horcajada respon a la Sra. Mínguez dient que si han proposat increments en les bonificacions 
és perquè creuen que es pot fer un esforç superior en aquest sentit. Diu que en tots els articles que es 
publiquen en els més diversos mitjans de comunicació, la ciutat de Lleida consta com a una de les 
capitals que paga més impostos. Sobre l’esmena que fa referència a l’horta justifica la seva 
presentació perquè aquests ciutadans reben un nivell inferior de serveis i perquè a l’horta no hi ha 
només segones residències sinó famílies que hi viuen i volen continuar vivint. Sobre les famílies 
nombroses creu que les bonificacions que proposa el Govern (en l’IBI 90 €) es poden qualificar de 
ridícules (esmenta algun exemple en aquest sentit). Les famílies nombroses tenen avui moltes 
dificultats, han de comprar habitatges amb més superfície i amb un cost evidentment superior. Defensa 
la resta d’esmenes i creu que les bonificacions serveixen en casos com els de l’IAE o l’ICIO, ja que si 
no fos així no estarien previstes en la pròpia Llei d’hisendes locals. Creu que com el nivell impositiu de 
Lleida és molt alt ens podem permetre determinades reduccions i bonificacions. Paguem massa 
impostos (no hi ha cap estudi que digui el contrari ) i creu que tenint en consideració el que es paga es 
podia ser més generós amb determinats col·lectius.  
 
El Sr. Guallar explica que quan es va plantejar l’esmena de les bonificacions per les famílies 
nombroses també es va estudiar si es podien proposar per les famílies monoparentals, però la Llei no 
ho permet (caldria aplicar una línia d’ajuts o subvencions, no bonificacions fiscals). Comenta la resta 
d’esmenes que encara no havia defensat. En relació a l’horta, plantegen bonificacions en la quota de 
l’IBI, cosa que està prevista en la Llei (ja que majoritàriament es dediquen a activitats agrícoles i el 
nivell de serveis i equipaments és inferior a la resta de la ciutat). Cal mantenir aquesta especificitat de 
Lleida. Hi ha mecanismes per poder exigir a les persones que gaudeixen d’aquesta bonificació que 
mantinguin el lligam o l’activitat agrícola.  Una altra esmena és la relativa a la plusvàlua, impost que és 
potestatiu i la Llei permet que en les transmissions “mortis causa” s’apliqui una bonificació de fins el 
95% (ara està prevista en el 65%). Defensa que els impostos lligats a les successions estan tendint a 
desaparèixer. També defensa que es treguin les limitacions en relació als béns bonificables i a la renda 
dels beneficiaris. Igualment creu que cal modificar la taxa per tramitació de documents eximint de 
pagament les certificacions demanades per altres administracions.  
Sobre el debat produït en relació a l’IPC aplicable diu que sobre les possibles hipòtesis de còmput, 
sempre aplicarien aquell que fos més beneficiós pel ciutadà. Agraeix l’abstenció del grup d’ICV-EUiA 
en les esmenes de caire més ambiental, matèria en la que hi ha evidents coincidències entre ambdós 
grups. Diu a la Sra. Mínguez que es normal que les esmenes de seu grup facin relació a l’IBI ja que, és 
l’impost més important per l’Ajuntament, però també la despesa de major volum pels ciutadans. 
Pregunta si efectivament, la quota liquida de l’IBI que pagaran els ciutadans l’any proper, serà o no 
superior a l’IPC. El Govern ja ha dit que en molts casos serà superior. Això no és coherent amb que el 
nivell de despesa que preveu incrementar l’Ajuntament també estigui a prop del percentatge de l’IPC ja 
esmentat.  
 
La Sra. Mínguez respon la Sra. Rivadulla sobre la pregunta relativa al  motiu pel qual no s’aprova 
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l’esmena sobre l’atorgament de bonificacions als usuaris de la deixalleria. Diu que tot i compartir 
l’objectiu no es considera que l’instrument proposat sigui l’adequat (relacionant el cost de la mesura 
amb el resultat que s’obtindria). El mateix argument es pot fer servir en relació a l’esmena sobre la 
gratuïtat de la taxa de serveis socials als majors de 80 anys. Sobre les esmenes del grup del PP en 
relació a les famílies nombroses manifesta que si per un immoble es paga per IBI una quota de 600€, 
aquest immoble té un valor cadastral prou important com per no ser objecte de bonificacions; cal 
aplicar criteris de ponderació. En relació a les esmenes del grup de CiU diu que els arguments que ha 
explicat corresponen al discurs que el seu grup ha estat mantenint durant els darrers quatre anys i les 
esmenes són força coincidents amb les presentades els anys anteriors. Explica que els increments en 
el rebut de l’IBI han estat diferents, depenent de moltes circumstàncies; si l’Ajuntament no hagués 
aplicat cap mesura correctora els increments haurien estat molt importants simplement per aplicar la 
revisió cadastral obligatòria. Amb el sistema dels topalls es suavitza l’efecte de la revisió i s’afecta un 
important nombre de rebuts. Els efectes, però, són diferents segons l’esglaonat dels increments bruts 
dels rebuts segons cada tram d’increment. També es pot dir que hi haurà 2.300 rebuts que seran 
inferiors als de l’any anterior. No diem que l’IBI s’actualitzi per aplicació de l’IPC. L’IPC és el criteri 
general d’actualització d’ordenances, altres tenen un increment inferior i l’IBI té un tractament especial 
(amb rebaixa de tipus i ampliació dels topalls).   
Clou la seva intervenció destacant que les bonificacions s’apliquen en casos concrets i especialment 
sobre col·lectius que requereixen major protecció com és el de la gent gran. Els ingressos es 
redistribuiran mitjançant el pressupost i cal defugir de polítiques que rebaixin els ingressos sense altre 
objectiu. La política fiscal intentarà garantir els recursos necessaris per assegurar els serveis i també 
les demandes que arribin des del govern i des de l’oposició.  
 
El Sr. alcalde felicita els serveis econòmics de la Paeria per la tasca duta a terme en l’elaboració de 
les Ordenances. Considera que és una bona pràctica modificar les ordenances fiscals abans de l’estiu 
ja que, això permet que tothom tingui un marc clar abans de fer els seus pressupostos sobre quin serà 
l’impacte de les taxes i impostos municipals. També permet que ens pugem centrar a la tardor en la 
redacció dels pressupostos. Recorda que del total de la càrrega fiscal d’un ciutadà espanyol mitjà, en 
paga al seu Ajuntament entre el 6 i el 7%. En aquest Ple s’ha debatut la part petita de la fiscalitat dels 
ciutadans; quan realment aportem valor al ciutadà és quan discutim en que invertim o en que en 
gastem els recursos que ells ens presten per a ser administrats.  
Considera que en la Comissió informativa s’han incorporat elements i aportacions i que ara, encara 
que es rebutgin les esmenes presentades, no vol dir que no es doni el diàleg. Agraeix el posicionament 
de vot dels representants dels grups d’ERC i d’ICV-EUiA. Coincideix amb la Sra. Rivadulla sobre els 
objectius de futur que ha de tenir l’impost de circulació (canviar el consum de ciutat per l’impacte sobre 
el medi ambient i la seguretat). Discrepa sobre la limitació a la bonificació de taxes de tele – 
assistència per majors de 80 anys; creu que no tot ha de tenir una component econòmic, hi ha serveis 
universals que les administracions han de prestar a tots els ciutadans sense limitacions econòmiques: 
com un dret ciutadà i universal. Anuncia que es vol seguir avançant en aquest sentit.  
Coincideix també amb la Sra. Bergés en la necessitat de revertir en els barris els mecanismes de 
bones pràctiques sobre la gestió de residus. Pel proper any hem de ser capaços de fixar criteris de 
proporcionalitat en les inversions (una prima d’inversions), relacionada amb els comportaments de 
respecte al tractament de residus i al medi ambient.  
Sobre les esmenes dels grups del PP i CiU diu que no tot es pot indexar per la renda. No podem 
incentivar la natalitat amb la política fiscal; podem fer-ho amb escoles bressol, ludoteques, conciliant la 
vida laboral i familiar, etc. L’Ajuntament ha de treballar en l’àmbit de l’urbanisme, en el mon de 
l’habitatge i en el mon dels serveis a les persones, tot aplicant polítiques actives. Amb el 6% de 
càrrega tributària dels ciutadans els Ajuntaments fem el 13% de la despesa pública. Aquest és l’art de 
governar de les administracions locals, que som capaços d’atraure inversions d’altres administracions 
públiques.  
Estem orgullosos de tancar amb superàvit. La bona política fiscal de l’Estat, la Generalitat i 
l’Ajuntament fan que aquest superàvit públic garanteixi que es pugui afrontar la despesa pública i 
compensar amb l’actuació de les administracions qualsevol desacceleració que succeeixi en algun dels 
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subsectors econòmics.  
 
(El detall de les votacions està reflectit en l’Annex I que s’incorpora a aquesta acta). 
 
Punt número 43. Aprovació provisional del projecte de modificació puntual de les NNUU del 
PGL, en els articles 143 i 146, per tal d’adequar el subsòl de zones verdes i jardins 
 
La Sra. Rivadulla demana al grup del PSC que retiri aquest punt de l’ordre del dia,  ja que obre un 
camí que no es bo per la ciutat. En una ciutat com la nostra, on no estem sobrats de jardins, es 
proposa una modificació de les NNUU (llegeix l’article original) que permet l’ús d’estacionament en el 
subsòl de domini públic i únicament es preveu l’existència d’una capa de terra d’un metre per permetre 
l’existència d’arbrat. Però, la major preocupació del seu grup és la modificació que es fa en relació als 
terrenys classificats com a “verd jardí” (article 146) que ho equipara amb el “verd urbà” (llegeix també 
l’anterior i el nou article). Els nous usos seran de caràcter públic però l’aplicació d’aquesta modificació 
podrà suposar que s’actuï sobre jardins ara existents amb els greus problemes que comportarà per 
mantenir l’arbrat existent (esmenta com a exemple les dificultats que s’estan produint amb el projecte 
de la caserna de la guàrdia urbana). Pregunta si realment es creu que amb una base d’un metre de 
terra es poden plantar arbres que no siguin de molt petit format. Cal buscar solucions al problema de la 
manca d’estacionament, però no d’aquesta forma. Si es plantegen casos puntuals es poden estudiar 
de forma singular, però no es pot obrir l’aixeta, que de forma directa, es pugui fer servir el subsòl dels 
espais “verd jardí” per fer estacionaments. Es poden fer equipaments en vertical, sense que afectin les 
zones verdes. Voldria que l’expedient quedés sobre la taula.  
 
El Sr. Montanya anuncia que el grup del PP s’abstindrà per entendre que aquesta proposta podria ser 
positiva si estès ben gestionada. Com sigui que no confien en la gestió de l’actual Govern (diu que si 
no saben gestionar el sòl, difícilment sabran gestionar el subsòl). Esmenta el cas de la plaça de 
l’auditori, que està qualificada de zona verda i és zona blava des de fa molts anys. Per aquest motiu no 
en poden votar a favor i s’abstindran de votar. 
 
La Sra. Camps diu que està sorpresa pel contingut de les dos intervencions precedents. La proposta, 
de contingut jurídic, ve a regularitzar una situació que ja s’ha produït altres vegades, quan s’han 
aprovat expedients individualitzats amb el mateix contingut. S’han plantejat temes que no tenen res a 
veure amb l’expedient. Aquest no comporta cap destrossa de  zones verdes ni cap barbaritat 
mediambiental. En la pràctica no hi ha diferències entre el sòl que és “verd jardí” i el que és ·”verd 
urbà”; la distinció no és paisatgística sinó de planejament: una forma part d’un sistema general que 
correspon a l’Ajuntament a l’hora de fer els nous desenvolupaments urbanístics i l’altra correspon al 
promotor local. En la visió general les dos són idèntiques: poden ser jardins, places o parcs. La 
superfície quedarà tal com està. Es tracta que les solucions que fins ara es feien amb modificacions 
puntals ara siguin possibles amb la modificació del Pla, també justifica la necessitat pública. Es tracta 
d’unificar dos qualificacions que el Pla tenia com una foto fixa des de l’any 1995 i que cal adequar amb 
els canvis propis dels temps. Hi ha subsòls susceptibles d’aprofitament mantenint el sòl com a verd, 
com a jardí o com a plaça.  
 
La Sra. Rivadulla creu que la Sra. Camps no ha escoltat la seva intervenció, ja que en cap moment ha 
plantejat una visió catastrofista. Comparteix l’argumentació, però sempre que sigui en casos puntuals i 
analitzant les circumstàncies de forma individualitzada. On no està d’acord, en absolut, és  fet que es 
produeixi una modificació del Pla amb caràcter general. Demana respecte pels redactors del Pla de 
1995 que van considerar convenient establir la diferència entre el verd jardí i el verd urbà. No es pot 
desqualificar el Pla d’aquesta forma i si es vol corregir potser cal fer una actualització de tot el Pla, 
aprovant el document corresponent i fent el debat que correspongui. Les solucions d’urgència no són 
les més convenients. 
 
La Sra. Camps retreu a la Sra. Rivadulla que no hagi escoltat el contingut de la seva darrera 
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intervenció. Aquesta proposta no té res a veure amb la protecció o no de l’arbrat i de les zones verdes. 
No s’ha faltat en cap moment al respecte dels redactors del Pla vigent. Cal tenir en consideració  que 
el Pla no és inamovible, han passat molts anys i la ciutat també ha canviat molt. Cal sempre adaptar el 
planejament als nous usos i als nous requeriments. S’ha volgut no tenir que tramitar moltes 
modificacions puntuals (que s’aproven sempre) i amb aquesta modificació es farà el mateix, de forma 
més àgil i amb totes les garanties jurídiques. 
 
S’aprova amb 23 vots a favor dels grups del PSC, CiU i ERC, 1 vot en contra del grup d’ICV-EUiA i 3 
abstencions del grup del PP. 
 
Punt número 47. Aprovació inicial  del projecte de modificació puntual de les NNUU del PGL, en 
els articles 136 i 138 
 
La Sra. Rivadulla vol que consti en acta la preocupació del seu grup en relació al tema dels 
equipaments comunitaris. Els equipaments són espais urbans sobre els quals el Pla preveu que 
fonamentalment han de ser públics. L’any 1995 es van respectar els equipaments de caràcter privat 
que eren existents i es va respectar el manteniment d’aquesta titularitat. Però, el Pla va preveure que 
la resta d’equipaments havien de ser públics. Amb aquesta modificació es pretén que equipaments que 
ara són de titularitat pública puguin passar a ser de titularitat privada i a la inversa. Això no es fa a 
través d’una modificació puntual per un cas determinat sinó amb caràcter general. Preveient aquesta 
possibilitat. Això suposa un canvi sobre la filosofia del Pla de 1995. Les possibles permutes preocupen 
en tant puguin condicionar l’existència de pocs terrenys per equipaments públics en un futur.  
 
La Sra. Camps diu que aquest debat és molt similar al que s’ha produït en un punt anterior. En aquest 
cas cal tenir en consideració que no es tracta d’una modificació amb caràcter general sinó que el 
canvis requeriran l’aprovació de la corresponent figura de planejament derivat, que requerirà els acords 
corresponents, l’exposició al públic, etc. No caldrà una modificació del Pla general però si l’aprovació 
d’un Pla especial concret per a cada cas. En qualsevol cas el nombre d’equipaments públics i privats 
que preveu el Pla seran absolutament idèntics. Aquesta modificació permetrà fer ampliacions 
d’equipaments privats (clíniques, escoles, etc.) que d’altra manera no serien possibles. Insisteix en que 
en cada cas caldrà tramitar el corresponen Pla especial.  
 
S’aprova amb 26 vots a favor dels grups del PSC, CiU, PP i ERC i  1 vot en contra del grup d’ICV-
EUiA. 
 
Punt número 51. Moció dels grups de CiU, PSC, ERC  i ICV-EUiA d’adhesió a les actuacions 
fetes per la Comissió de la dignitat, en relació a l’Arxiu de la Guerra Civil i el retorn dels 
documents catalans 
 
El Sr. Gavín presenta aquesta moció manifestant la satisfacció pel nivell de consens tan ample que 
s’ha aconseguit en les qüestions que han estat plantejades com a mocions pel seu grup i per altres 
grups municipals.  Explica que sobre el tema denominat dels “papers de Salamanca” hi ha un procés 
endegat i uns compromisos de govern i parlamentaris perquè es finalitzi aquest procés que, en aquest 
moment, sembla estar encallat. Hi ha una part de documents (bàsicament de particulars i de municipis) 
que no han retornat. La voluntat de la moció és que aquest procés finalitzi amb la major rapidesa 
possible.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor dels grups del PSC, CiU, ERC i ICV-EUiA i 3 abstencions del grup del 
PP. 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
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1.- La Sra. Rivadulla formula a l’alcaldia una pregunta referida a l’acord del Ple relatiu al “Primer pla 
de polítiques d’igualtat de l’Ajuntament de Lleida”.  Comenta l’article de premsa publicat pel Sr. alcalde 
el passat dia 15 de juliol sobre la Llei d’igualtat. Vist l’interès de l’alcalde per les polítiques d’igualtat de 
gènere i en atenció al fet que la Paeria té el seu propi “full de ruta” elaborat en el mandat anterior, 
pregunta: Quina és la intenció del l’alcalde i de la regidoria delegada en relació amb les mesures 
contemplades en el “1r. Pla de polítiques d’igualtat” que té aprovat aquest Ajuntament i quin és el pla 
previst pel Govern per al seu desplegament efectiu?.  

El Sr. alcalde diu que dins dels programa de Govern de l’Ajuntament es preveu el foment (en 
les diferents vessants) de les polítiques d’igualtat efectiva, en els àmbits de l’educació, del treball i del 
suport a la capacitat d’harmonització dels espais laborals i familiars. Vol recordar que hi ha tot un 
conjunt d’eines de l’administració municipal que es dediquen al foment de les polítiques efectives 
d’igualtat i al foment de l’ocupació. Es desenvoluparan tot aquest conjunt de polítiques que tindran 
reflex pressupostari en el Pla d’acció proper.  

La Sra.  Ball respon la pregunta formulada explicitant el compromís del Govern en potenciar i 
millorar el Pla de polítiques d’igualtat aprovat pel Ple l’any passat. Presenta alguna de les línies que vol 
dur a terme el Govern de la ciutat. Destaca especialment, la creació de la Regidoria de polítiques 
d’igualtat (com una aposta ferma, clara i  decidida per tirar endavant el Pla esmentat); es potenciarà 
aquesta regidoria que va més enllà de la protecció i promoció de la dóna i que vol aconseguir el 
reconeixement de les dónes com a membres actius de la nostra societat. Destaca la importància de 
potenciar els processos de participació i de reconeixement de drets i deures de la ciutadania. Ara 
s’inicia un procés de desenvolupament del Pla. En aquesta línia es simplificaran els processos i 
organismes que s’han anat creant al llarg del temps per facilitar els processos de resolució de 
conflictes i de presa de decisions. Els compromís del Govern és fer realitat els quatre compromisos 
que orienten el Pla: la transversalitat, la integració dels serveis, la participació de tots els agents 
implicats i la prevenció com a eina per assolir la igualtat d’oportunitats i impedir qualsevol tipus de 
descriminació. Treballaran també per la conciliació de la vida personal, familiar i laboral, creant 
mecanismes de canvi. Es treballarà per la igualtat laboral i especialment amb dónes amb especial 
vulnerabilitat. També es continuarà lluitant per eradicar les accions violentes contra les dones, donant 
suport social i psicològic. Explica també altres accions previstes en matèria de drets dels ciutadans, la 
infància, l’evitació de riscos i d’abusos en la llar i, especialment, es comptarà amb la participació de les 
persones que són protagonistes d’aquest procés. 

La Sra. Rivadulla diu que en la seva pregunta demanava més concrecions. Tot i això en el si 
de la Comissió informativa s’anirà analitzant com es va desenvolupant aquest Pla de polítiques 
d’igualtat.  
 

 
2. La Sra. Rivadulla formula un prec relatiu a l’estat de la xarxa de distribució elèctrica, arran de 
diversos problemes amb aquesta (especialment a la ciutat de Barcelona) que han estat notícia 
reiterada en els mitjans de comunicació. Comparteix la preocupació i el neguit dels veïns afectats i del 
propi Ajuntament de Barcelona.  En aquest sentit demana a l’alcaldia que prengui totes les mesures 
necessàries per esbrinar el manteniment que s’està fent de la nostra xarxa de subministrament elèctric 
i que demani les dades per saber quin manteniment s’ha fet de la xarxa de distribució elèctrica i quins 
són els punts febles que en aquest moment tenim a la nostra ciutat.  

El Sr. alcalde agreix el prec i diu que indagarà la informació que ha demanat, ja que és 
d’interès per la ciutat. Esmenta que en determinades operacions urbanes (com en el cas de l’Eix 
Comercial) s’ha fet una important millora en la xarxa dels serveis bàsics de la ciutat i sens dubte la 
millora de la xarxa elèctrica ha estat important. Recentment s’ha fet una visita a la nova subestació 
d’ENDESA (al terme municipal d’Albatàrrec) on s’ha donat una redundància important a tota la xarxa 
de Lleida, la qual cosa permet ser raonablement optimistes, malgrat que la preocupació ha d’existir 
sempre.  
 
3. La Sra. Obis diu que la situació que es viu en l’àrea de la Plaça del Seminari destaca per la gran 
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concentració de població immigrant procedent majoritàriament del nord d’Africa, amb fortes dificultats 
d’integració i en força casos sense permís de residència. Els problemes d’integració social són 
evidents i la premsa de la ciutat s’ha fet ressò dels problemes d’higiene existents. Durant la passada 
Comissió informativa es va preguntar al seu president sobre aquesta situació i es va explicar que era 
una situació puntual pràcticament solventada. Els veïns porten gairebé tres setmanes patint el 
problema i l’entorn d’aquesta zona és cada vegada de pitjor qualitat. Aquest col·lectiu té el greu 
problema de no trobar un lloc de treball o un habitatge en condicions. En la Comissió es va dir que 
molts d’aquest immigrants marxarien pocs dies desprès si no trobaven feina. Es queixa també del 
lamentable estat del mobiliari urbà de la zona. Pregunta quines mesures aplica l’Ajuntament davant 
aquest problema creat i consentit pel Govern en aquest barri de la ciutat.  

El Sr. alcalde diu que aquest Ajuntament està fent polítiques d’integració  i de foment del 
treball davant el repte que tenim de la immigració. S’està treballant de forma especial en llocs com el 
Centre Històric. Tenim un 18% de persones immigrades i aquest percentatge s’incrementa a l’estiu 
com en totes les zones agrícoles. Això ens fa cuidar més aquests problemes i aplicar més polítiques de 
servei.   

El Sr. Villafañe diu que la Sra. Obis ha reproduït la mateixa pregunta formulada en la Comissió 
informativa. La resposta haurà de ser també la mateixa. En aquest cas s’han unit dos qüestions 
diferents: una, la campanya dels temporers que es dóna a Lleida cada any i una segona puntual amb 
un conjunt de persones que han arribat i s’han concentrat en diversos llocs de la ciutat. S’ha fet una 
actuació conjunta entre els serveis municipals, els de seguretat ciutadana i el serveis de neteja. Cada 
vegada que s’ha donat una situació puntual com aquesta (un grup de persones que venen a buscar 
treball i que no el poden obtenir)   les persones esmentades estan alguns dies per la ciutat i 
posteriorment marxen. Cal diferenciar la percepció del veïns i la realitat que és la que viuen els tècnics 
 i el personal de la Regidoria que treballen dia a dia tant en la campanya de temporeres com amb les 
persones que estan al centre històric. Està aprovat un Pla de barris al centre històric que comportarà 
actuacions de millora en els carrers, en el mobiliari urbà, en els centres de dia, que reforçarà el treball 
amb les persones nouvingudes. El nombre de persones ateses està baixant cada dia i continuarà 
baixant.  

La Sra. Obis diu que la realitat que viuen els veïns de la plaça del Seminari és la que és i les 
actuacions que ha esmentat el Sr. Villafañe no han donat fruits. Des de primers de juliol la premsa es 
fa ressò d’aquest problema; estiu rere estiu hi ha persones a la nostra ciutat que viuen en condicions 
indignes i insalubres. Aquesta és la realitat que la premsa descriu i la que ella ha vist personalment.  

El Sr. Villafañe diu que aquesta realitat no es viu any rere any. La campanya de temporers 
afortunadament atén a aquestes persones per pal·liar les seves necessitats bàsiques (des de l’oficina 
única i des d’altres entitats que treballen en xarxa). Aquesta és la tasca que es fa cada any. 
Puntualment pot haver problemes que són atesos en la mesura de les nostres possibilitats. Si cal es 
reforçarà més la neteja, la seguretat i l’atenció a aquestes persones. Insisteix que el nombre de 
persones en aquesta situació ha baixat. Ofereix continuar facilitant informació en aquest  sentit.  
 
 
ANNEX I. Esmenes presentades pels grups municipals a la proposta d’Ordenances Fiscals per a 
2008 . Resultat de les votacions 
 
a.- El grup municipal d’ICV-EUiA, presenta quatre esmenes: 

1. Grup d’esmenes relatives a l’impost sobre vehicles de tracció mecànica (1 de 
modificació i 1 d’adició. En retira una d’addició). 

2. Esmena d’addició relativa a la taxa per recollida d’escombreries. 
3. Esmena de modificació relativa a les taxes per activitats del Departament de 

serveis socials. 
4. Esmena d’addició sobre fraccionament de pagament de taxes i impostos. 

 
L’esmena número 1 és rebutjada amb 3 vots a favor dels grups d’ ICV-EUiA i ERC, 15 vots en contra 
del grup del PSC i 9 abstencions dels grups de CiU i PP. 
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L’esmena número 2 és rebutjada amb 4 vots a favor dels grups d’ ICV-EUiA i PP, 17 vots en contra 
dels grups del PSC i ERC i 6 abstencions del grup de CiU. 
L’esmena número 3 és rebutjada amb 1 vot a favor del grup d’ ICV-EUiA, 23 vots en contra dels grup 
del PSC, CiU i ERC i 3 abstencions del grup del PP. 
L’esmena número 4 és rebutjada amb 12 vots a favor dels grups d’ ICV-EUiA, CiU, PP i ERC i 15 vots 
en contra del grup del PSC. 
 
b.- El grup municipal d’ERC presenta una única esmena, relativa a la Taxa per recollida 
d’escombreries (bonificacions). 
Es rebutjada amb 2 vots a favor del grup d’ ERC, 15 vots en contra del grup del PSC i 10 abstencions 
dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA. 
 
c.- El grup municipal del PP presenta un total de nou esmenes: 

1. Esmena de modificació a l’O. F. de l’Impost sobre béns immobles. Tipus. 
2. Esmena de modificació a l’O. F. de l’Impost sobre béns immobles. 

Bonificacions.. 
3. Esmena d’addició a l’O. F. de l’Impost sobre béns immobles. 

Bonificacions. 
4. Esmena d’addició a l’O. F. de l’Impost sobre béns immobles. 

Bonificacions. 
5. Esmena d’addició sobre l’IAE. Bonificacions. 
6. Esmena de modificació sobre l’impost de vehicles de tracció mecànica. 

Bonificacions.  
7. Esmena d’addició sobre l’Impost sobre construccions, instal·lacions i 

obres. Bonificacions.  
8. Esmena de modificació sobre l’Impost sobre l’increment del valor dels 

terrenys urbans. Bonificacions. 
9. Esmena de supressió relativa a la Taxa per serveis sanitaris. 

 
Les esmenes número 1 a 3 són rebutjades amb 3 vots a favor del grup del PP, 16 vots en contra dels 
grups del PSC i ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i ERC. 
L’esmena 4 es retirada pel ponent. 
L’esmena 5 és rebutjada amb 3 vots a favor del grup del PP, 18 vots en contra dels grups del PSC, 
ERC i ICV-EUiA i 6 abstencions del grup de CiU. 
L’esmena 6 havia estat prèviament retirada en el si del debat a la Comissió Informativa. 
Les esmenes  7 i 8 són rebutjades amb 3 vots a favor del grup del PP, 16 vots en contra dels grups del 
PSC i ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i ERC. 
L’esmena número 9 és rebutjada amb 3 vots a favor del grup del PP i 24 vots en contra dels grups del 
PSC, CiU, ERC i ICV-EUiA. 
 
d.- El grup municipal de CiU presenta un total de 16 esmenes: 

1. General. Increment d’impostos, tributs i preus públics. 
2. Esmena de modificació a l’ Impost sobre béns immobles. Tipus de gravamen. 
3. Esmena de modificació a l’ Impost sobre béns immobles. Annex I. 
4. Esmena de modificació a l’ Impost sobre béns immobles. Bonificació.  
5. Esmena d’addició a l’ Impost sobre béns immobles. Bonificacions. 
6. Esmena d’addició a l’ Impost sobre béns immobles. Bonificacions. 
7. Esmena d’addició a l’ Impost sobre béns immobles. Bonificacions. 
8. Esmena d’addició a l’IAE. Bonificacions. 
9. Esmena de modificació a l’ Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 

Bonificacions. 
10. Esmena de modificació i supressió a l’O. F. de l’Impost sobre l’increment del 

valor dels terrenys urbans. Bonificacions. 
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11. Esmena d’addició sobre la Taxa per tramitació de documents, autoritzacions 
administratives i llicències. Exempcions. 

12. Esmena d’addició sobre la Taxa d’activitat i d’intervenció integral de 
l’administració ambiental. Exempcions. 

13. Esmena d’addició sobre la Taxa d’activitat i d’intervenció integral de 
l’administració ambiental. Bonificacions. 

14. Esmena d’addició sobre la Taxa per cementiri. Exempcions. 
15. Esmena d’addició a la Taxa per serveis esportius i piscines. Bonificacions. 
16. Esmena de substitució a la Taxa per serveis de menjador a les Escoles 

Bressol municipals. Tarifes. 
 
L’esmena 1 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 18 vots en contra dels grups del PSC, 
ERC i ICV-EUiA i 3 abstencions del grup del PP. 
Les esmenes 2 a 7 són rebutjades amb 6 vots a favor del grup de CiU, 16 vots en contra dels grups del 
PSC i ICV-EUiA i 5 abstencions dels grups de PP i ERC.  
L’esmena 8 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 16 vots en contra dels grups del PSC i 
ICV-EUiA i 5 abstencions dels grups de PP i ERC.  
L’esmena número 9 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 15 vots en contra del grup del 
PSC i 6 abstencions dels grups del PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena número 10 és rebutjada amb 9 vots a favor dels grups de CiU i PP, 16 vots en contra dels 
grups del PSC i ICV-EUiA i 2 abstencions del grup d’ERC. 
L’esmena número 11 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 16 vots en contra dels grups del 
PSC i ICV-EUiA i 5 abstencions dels grups de PP i ERC.  
L’esmena número 12 és rebutjada amb 8 vots a favor dels grups de CiU i ERC, 15 vots en contra del 
grup del PSC i 4 abstencions dels grups del PP i ICV-EUiA. 
L’esmena número 13 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 15 vots en contra del grup del 
PSC i 6 abstencions dels grups del PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena número 14 és rebutjada amb 10 vots a favor dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA, 15 vots en 
contra del grup del PSC i 2 abstencions del grup d’ERC. 
L’esmena número 15 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 15 vots en contra del grup del 
PSC i 6 abstencions dels grups del PP, ERC i ICV-EUiA. 
L’esmena número 16 és rebutjada amb 6 vots a favor del grup de CiU, 16 vots en contra dels grups del 
PSC i ICV-EUiA i 5 abstencions dels grups de PP i ERC.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


